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DET HÄR ÄR FOLKTINGET
Folktinget är ett samarbetsorgan för den svenskspråkiga befolkningen i 
Finland, med uppdrag att främja den svenskspråkiga befolkningens 
rättigheter. Folktinget verkar över politiska gränser, och alla riksdagspartier 
med svensk verksamhet deltar i arbetet. Verksamheten styrs av lagen om 
Folktinget. Vi arbetar för att stärka det svenska språkets ställning och 
kulturen på svenska i Finland. Det betyder samtidigt att vi verkar för en 
levande tvåspråkighet och för ett tolerant språkklimat.

Du hittar oss på folktinget.fi, facebook.com/folktinget, på Twitter, Youtube 
och Instagram @folktinget samt via olika poddplattformar som Spotify, 
Itunes och Soundcloud.
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FÖRORD
Folktinget kan blicka tillbaka på ett händelserikt och aktivt år.  Kriget i Ukraina 
och coronapandemin har satt sin prägel på stämningen i samhället och även inom 
Folktinget har tankarna ofta varit hos det ukrainska folket som kämpar för sitt land 
och sin frihet.

Folktinget har under det gångna året fortsatt att utveckla verksamheten långsiktigt. 
På sessionen i maj godkändes en framtidsstrategi som sträcker sig till år 2030. 
De förtroendevalda har deltagit i strategiarbetet under hela processen; på 
strategidagarna, genom höranden och intervjuer och under seminariedagar för 
styrelsen och arbetsutskottet. 

Folktingets framtidsstrategi baserar sig på tre värderingar. Dessa är jämlikhet, 
professionalitet och öppenhet. Med jämlikhet vill vi framhålla att grundlagen stadgar 
att svenska och finska är likvärdiga språk i Finland och att man därför ska kunna leva 
sitt liv på svenska i alla skeden i livet. Med professionalitet betonar vi att Folktingets 
ställningstaganden och verksamhet baseras på lagstiftning och sakkunskap. 
Folktinget ska använda sina resurser effektivt och vara ansvarsfullt, lyhört, ha en god 
samarbetsförmåga och bemöta sin omvärld med respekt. Öppenhet innebär i vår 
verksamhet att Folktinget är tillgängligt och tydligt i sin kommunikation och strävar 
efter att hitta nya och kreativa lösningar. Folktingets verksamhet ska skapa förståelse 
och positiva attityder till det svenska i Finland.

Folktingets framtidsstrategi fokuserar på fyra helheter; god myndighetsservice på 
svenska, fungerande lärostigar på svenska, språk- och kulturgemenskap i Norden 
och en starkare växelverkan med det finska i Finland. Strategin innehåller åtgärder 
och styrelsen har utarbetat en handlingsplan för genomförandet. En utgångspunkt 
för strategin och handlingsplanen är givetvis det uppdrag som definieras i lagen om 
Folktinget.

En strategi ska alltid innehålla en vision. Visionen är det långsiktiga målet som vi 
har uppnått år 2030. Vi hoppas och vi tror att årets verksamhetsberättelse visar att 
Folktinget är på rätt väg i sin verksamhet.

Folktingets vision till år 2030
Folktinget är en dynamisk aktör som följer med sin tid och har tydliga målsättningar 
för sitt arbete. Folktingets arbete har bidragit till att svenskan är ett livskraftigt 
språk som syns och hörs i det finländska samhället. Tvåspråkiga myndigheter 
använder konsekvent svenska i sin service till svenskspråkiga invånare och i sin 
kommunikation. Finskspråkiga och nyanlända vill lära sig svenska och språket är en 
tillgång för finländare och för Finland i Norden.

Sandra Bergqvist
Folktingets ordförande

Christina Gestrin
Folktingssekreterare



 Årets vinnare av 
Folktingets 
klimathöjarpris Tara 
Junker i sällskap av 
fjolårets vinnare 
Christoffer 
Strandberg, samt 
Svenska 
dagen-festens 
programledare Baba 
Lybeck och Marco 
Bjurström. 

 Många möten 
och seminarier hölls 
även digitalt under 
året. Bilden är från 
en av diskussionerna 
på Suomiareena.

 Årets session 
hölls i Lilla 
parlamentet vid 
riksdagen i 
Helsingfors. 
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INLEDNING

Folktingets verksamhet har under det gångna 
året varit aktiv. Coronapandemin har fort-
sättningsvis påverkat vårt sätt att arbeta och 
vissa förändringar i arbetssätten ser ut att bli 
bestående. Många möten och en del av vårt 
arbete har skötts på distans. För kreativitetens 
och arbetsgemenskapens skull är det ändå 
mycket viktigt att träffas, eftersom digitala 
möten mellan människor aldrig helt kan 
ersätta fysiska möten och samtal. 

Den stora händelsen som skakat vår värld 
under året var Rysslands anfallskrig mot 
Ukraina som inleddes den 24 februari. En 
följd av Rysslands anfall har varit att Finland 
och Sverige ansökt om medlemskap i för-
svarsalliansen Nato. Det i sin tur har inneburit 
ett mycket tätt samarbete mellan Finland 
och Sverige, särskilt mellan de politiker och 
aktörer som verkar inom det utrikes- och 
säkerhetspolitiska fältet. För en oöverskådlig 
tid framöver har de normala relationerna 
mellan EU och Ryssland och mellan Finland 
och Ryssland brutits. Det är nu tydligare än 
på länge att Finlands viktigaste referensram 
är de övriga nordiska länderna och EU. 

Då ukrainska flyktingar började anlända till 
Finland kontaktade Folktinget de tvåspråkiga 
kommunernas kommun- och stadsdirektörer 
och uppmanade dem att verka för att alla 
flyktingar erbjuds möjligheten att välja mel-
lan den svenska och den finska integrations-
stigen. I flera tvåspråkiga kommuner, till 
exempel i Pargas, Borgå och Raseborg, har 
flera ukrainska barn påbörjat sin skolgång i 
en svenskspråkig skola, men i huvudstadsre-
gionen har de allra flesta barnen styrts av stä-
derna till de finska skolorna och daghemmen. 

Folktingssessionen hölls efter tre digitala 
sessioner som ett fysiskt möte. Sessionen 
gick av stapeln i riksdagens lilla parlament 
i Helsingfors lördagen den 7 maj. Folktinget 
samlades föregående dag till ett semina-
rium om nordiskt samarbete i konflikt- och 
fredsarbete. Med seminariet ville Folktinget 
för sin del uppmärksamma händelserna i vårt 
närområde.

Folktingets framtidsstrategi

Arbetet med Folktingets framtidsstrategi 
påbörjades år 2021 och ledde till önskat 
resultat då sessionen godkände strategin. 
Följande steg var att konkretisera framtids-
strategin i en handlingsplan. Styrelsen 
godkände under hösten en handlingsplan för 
genomförande av strategin. Strategin har även 
utgjort en utgångspunkt för kommande års 
verksamhetsplan. Arbetet med att utarbeta 
en kommunikationsstrategi påbörjades också 
under hösten.

Tyngdpunkter i Folktingets 
påverkansarbete under  
det gångna året

En klar framgång under året var att en 
svenskspråkig utbildning av räddnings-
män inleddes i Vasa i augusti. Folktingets 
arbete för en kontinuerlig utbildning av både 
räddningsmän och nödcentralsoperatörer på 
en tvåspråkig ort med några års intervaller 
fortsätter.  

Folktinget har strävat efter att stödja de 
tvåspråkiga välfärdsområdena i deras arbete 
att utforma tvåspråkiga strukturer både för 
den administrativa och den politiska förvalt-
ningen. Folktinget och Kommunförbundet 
tog under året initiativ till ett nätverk för 
nationalspråksnämndernas presidier. Både 
VPS-gruppens (Vård på svenska) och nätver-
kets för nationalspråksnämnderna möten har 
lockat många deltagare.

Under året har Folktinget försökt påskynda 
genomförandet av de åtgärder i regeringspro-
grammet som berör svenskundervisningen. 
Därtill har Folktinget samlat aktörer inom 
det svenskspråkiga utbildningsfältet för att 
diskutera utvecklingsbehov och utmaningar 
för den framtida finlandssvenska skolan.

Påverkansgruppen för integration på 
svenska har haft ett aktivt år i och med att 
beredningen av en ny integrationslagstiftning 
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 Suomiareena bjöd 
på många givande och 
spännande möten. 
Folktingssekreterare 
Christina Gestrin pratar 
med paviljongbesökare 
i Björneborg.  

 Den traditionsenliga 
Svenska dagen-
mottagningen fick ett 
ansiktslyft under året 
när den flyttades till 
SFV-huset G18 i 
Helsingfors. 

har pågått under året. Folktinget har i utlåtan-
den framhållit myndigheternas skyldighet 
att utveckla den svenska integrationsstigen 
och att erbjuda invandrare möjlighet att välja 
integrationsspråk.

Folktinget har haft en synlig nordisk och 
internationell närvaro under det gångna året. 
I enlighet med Folktingets framtidsstrategi 
har vi aktivt informerat om det svenska i Fin-
land vid olika tillfällen. Folktinget har under 
året aktivt medverkat i Europeiska nätverket 
för språkminoriteter och mindre talade språk 
(NPLD). 

Under hösten utarbetade Folktinget mål 
inför riksdagsvalet och nästa regeringspro-
gram. Målen lanserades i januari 2023. En 
aktuell fråga under det gångna året har varit 
reformen av den åländska självstyrelselagen, 
som dessvärre inte förverkligas under denna 
regering. I Folktingets framtidsstrategi beslöts 
att Folktinget arbetar för att öka kunskapen 
om den åländska självstyrelsen i den offentli-
ga förvaltningen och för att Ålands enspråkigt 
svenska status respekteras till fullo. 

Folktinget har både via traditionella 
informationskanaler och sociala medier 
informerat om det svenska i Finland och om 
vårt påverkansarbete. Folktinget har försökt 
skapa synlighet för svenska språket och för 
finlandssvensk kultur genom evenemang 
under Svenska veckan, den televiserade 
Svenska dagen-festen och deltagande i bland 
annat Suomiareena i Björneborg, Helsingfors 
bokmässa och Göteborgs bokmässa.

Utlåtanden, skrivelser  
och höranden

Förvaltning 

4.2  Utlåtande till justitieministeriet 
om utkast till lagförslag gällande 
Rättstjänstverket 

17.2  Finansministeriets hörande om 
förslag till riksomfattande plan 
om tillgången till statliga tjänster 
och placeringen av funktioner. 
Kristina Beijar, sakkunnig i för-
valtningsärenden, deltog och höll 
ett muntligt anförande.

26.2  Skriftligt ställningstagande till 
finansministeriet om förslag 
till riksomfattande plan om 
tillgången till statliga tjänster och 
placeringen av funktioner, som 
uppföljning av hörandet 17.2. 

8.3  Skriftligt sakkunnigyttrande till 
riksdagens förvaltningsutskott 
om lagförslag gällande upphä-
vande av lagen om grunderna 
för utvecklande av den statliga 
lokalförvaltningen

4.4  Justitieministeriets arbetsgrupp 
för utveckling av rättskipningen 
hörde Folktingets representanter 
som sakkunniga. Folktingsse-
kreterare Christina Gestrin och 
Kristina Beijar redogjorde för 
Folktingets syn på svenska språ-
kets ställning vid tingsrätterna.

8.4  Skriftlig presentation med Folk-
tingets ställningstaganden till 
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 Professor Tom 
Moring ledde 
paneldiskussionen 
”Gemensamma 
utmaningar för 
finskan i Sverige och 
svenskan i Finland” 
på Finlands 
ambassad i 
Stockholm där 
forskare Tuuli From, 
Folktingets 
ordförande Sandra 
Bergqvist, 
riksdagsledamot An-
nika Hirvonen och 
Sverigefinska 
ungdomsförbundets 
tidigare ordförande 
Jessica Preiman 
deltog. 

justitieministeriets arbetsgrupp 
för utveckling av rättskipningen, 
som uppföljning av hörandet 4.4

26.4  Utlåtande till justitieministeriet 
om utkast till anvisningar om 
konsekvensbedömning vid lagbe-
redning

21.9  Utlåtande till inrikesministeriet 
om förslag till ändring av 48 § 
i statsrådets förordning om gräns-
bevakningsväsendet

14.11  Utlåtande till inrikesministeriet 
om en reform av utbildningen 
inom räddningsväsendet och 
nödcentralsverksamheten

7.12  Remissvar till finansministeriet 
om en arbetsgruppsberedning 
gällande ministeriets digitalise-
ringsprogram

12.12  Skrivelse till finansministeriets 
kanslichef Juha Majanen om 
ändringsbehov i lagstiftningen 
om digitala tjänster

14.12  Remissvar till justitieministeriet 
om förslag till statsrådsförord-
ning om kommunernas språkliga 
ställning för åren 2023–2032

Utbildning

31.5  Utlåtande till Utbildningsstyrel-
sen om föreskriften om påvisande 
av undervisningsspråket i under-
visning som ges på ett annat språk 
och i en skola med ett främmande 
språk som undervisningsspråk 

9.11  Utlåtande till undervisnings- och 
kulturministeriet gällande na-

tionell strategi för kontinuerligt 
lärande vid högskolorna 

30.11  Utlåtande till undervisnings- 
och kulturministeriet gällande 
utkastet till ändring av förord-
ningen om riksomfattande mål 
för utbildningen enligt lagen om 
grundläggande utbildning och 
om timfördelning i den grundläg-
gande utbildningen samt av 
förordningen om grundläggande 
utbildning 

Social- och hälsovård

23.3  Utlåtande till social- och hälso-
vårdsministeriet om förslag till 
lag om tillsynen över social- och 
hälsovårdstjänster 

11.4  Utlåtande till social- och hälso-
vårdsministeriet om förslag till 
lag om funktionshinderservice

22.6  Utlåtande till social- och hälso-
vårdsministeriet om reformen av 
lagstiftningen om mentalvårds- 
och missbrukartjänster

28.10  Utlåtande till social- och hälso-
vårdsministeriet om statsrådets 
förordning om minimiinforma-
tionsinnehållet

20.12  Utlåtande till social- och hälso-
vårdsministeriet om statsrådets 
förordning om innehållet i och 
beredningen av samarbetsavtal 
mellan välfärdsområden
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Integration 

21.2  Utlåtande till riksdagens för-
valtningsutskott om statsrådets 
redogörelse om behoven av att 
reformera integrationsfrämjandet

8.6  Utlåtande om lagförslaget om 
främjande av integration samt 
andra lagar som har samband 
med det 

Övriga

18.3  Riksdagens grundlagsutskott 
hörde folktingssekreterare 
Christina Gestrin om regeringens 
berättelse om tillämpningen av 
språklagstiftningen 2021

23.8  Utlåtande till kultur- och 
undervisningsministeriet om 
understöd till tidningspressen på 
de nationella minoritetsspråken 

25.8  Utlåtande till kultur- och under-
visningsministeriet om förslaget 
till Kulturarvsstrategi 2022–2030

28.3  Brev till stads/kommundirektörer 
och bildningsdirektörer om att 
erbjuda den svenska integrations-
stigen för ukrainska flyktingar

29.8  Utlåtande till justitieministeriet 
om statsrådets principbeslut om 
den finländska demokratipoliti-
ken för 2020-talet

30.9  Utlåtande till utrikesministeriet 
om Europarådets stadga om 
landsdels- eller minoritetsspråk; 
Finlands sjätte periodiska rapport 

Berättelse om 
motionerna från 
sessionen

Motion 1: Rätt till vårdval på svenska

Folktinget arbetar kontinuerligt med att 
bevaka och påverka social- och hälsovårds-
reformens genomförande i de tvåspråkiga 
välfärdsområdena i syfte att de lagstadgade 
språkliga rättigheterna ska tillgodoses i 
praktiken.  

Under verksamhetsåret har arbetet fortsatt 
i VPS-gruppen där fokus särskilt har lagts på 
hur den svenskspråkiga servicen ska ordnas 
i välfärdsområdena. Folktinget har etablerat 
kontakter till tjänstemännen samt de nya 
förtroendevalda i välfärdsområdena. Bland 
annat har ett nätverk för nationalspråks-
nämndernas presidier startats. På basis av 
diskussioner mellan Folktinget och justitie-
ministeriet upprättade justitieministeriet till-
sammans med social- och hälsovårdsminis-
teriet en promemoria, som tydliggjorde vad 
lagstiftningen om samarbetsavtalet mellan de 
tvåspråkiga välfärdsområdena förutsätter för 
att de språkliga rättigheterna i välfärdsom-
rådenas service ska tillgodoses. Folktinget 
bistod med att sprida promemorian till bland 
annat VPS-nätverket och övriga aktörer.

Folktingets kansli har berett en skrivelse till 
Institutet för hälsa och välfärd (THL) gällande 
bland annat behovet av datainsamling om 
svenskspråkiga social- och hälsovårdstjänster. 
Detta är ett viktigt led i att förverkliga de 
lagstadgade språkliga rättigheterna i välfärds-
områdena i praktiken. Planen är att överräcka 
skrivelsen till THL:s ledning i början av 2023. 

Folktinget följer med verkställandet av 
nationalspråksstrategins åtgärder om hur 
tillgången till språkkunnig arbetskraft ska 
säkerställas. Ett uppföljande möte efter web-
binariet om tillgången till svenskspråkig vård 
för psykisk ohälsa har hållits med yrkesverk-
samma experter under hösten. Folktinget 
fortsätter att följa upp frågan om tillgången på 
svenskkunnig vårdpersonal samt svensksprå-
kiga utbildningar under 2023.

VERKSAMHETSBERÄTTELSE 20228



Motion 2: Regelbundna 
folktingsbesök i tvåspråkiga städer, 
kommuner och välfärdsområden

Folktingets kansli har inlett arbetet med att ta 
fram ett koncept och presentationsmaterial 
för kontakt med beslutsfattare och tjänste-
män i städer, kommuner, välfärdsområden 
samt på språköar. En riktgivande tidtabell 
för besök till städerna Åbo, Helsingfors, Esbo, 
Vanda och Tammerfors har också utarbetats. 
Besöken görs under åren 2023 och 2024. 

Efter välfärdsområdesvalet initierade 
Folktinget tillsammans med Kommunför-
bundet ett nätverk för nationalspråksnämn-
dernas presidier. Syftet med nätverket är att 
bistå nämnderna med stöd i deras uppdrag. 
Nätverket fortsätter sin verksamhet under år 
2023.

Motion 3: Simultantolkning i 
riksdagen  

Folktinget har riktat en skrivelse till riksda-
gens kanslikommission om möjligheterna att 
ta i bruk simultantolkning under riksdagens 
plenum. 

I skrivelsen betonade Folktinget att 
simultan- och skrivtolkning i plenum innebär 
att de finskspråkiga och svenskspråkiga 
riksdagsledamöterna och medborgarna får ett 
likvärdigt bemötande om simultantolkning 
erbjuds. En fördel vore också att de övriga 
nordiska länderna lättare kunde följa med 
debatten som förs i Finlands riksdag. 

Skrivelsen undertecknades av Folktingets 
ordförande Sandra Bergqvist och vice 
ordförande Johan Kvarnström. Enligt svaret 
från riksdagen inleder talmanskonferensen 
behandlingen av ärendet i februari. Beslut 
om eventuella åtgärder gällande Folktingets 
initiativ fattas senare under våren. 

Motion 4: Svenska språkets ställning 
i Finland ur ett nordiskt perspektiv

Folktinget har under verksamhetsåret stärkt 
sina nordiska nätverk och därmed även 
indirekt främjat det svenska språket och 
kulturgemenskapen. Folktinget ordnade den 
9 juni ett välbesökt seminarium på Finlands 
ambassad i Stockholm om språkens betydelse 
i kontakterna mellan Sverige och Finland. 
Seminariet var ett samarbete med Finlands 
ambassad och ambassadör Maimo Henriks-
son höll öppningstalet. Seminariet livesändes 
också på Youtube. Folktinget ordnade även 
två diskussioner på Göteborgs bokmässa där 
temat var svenskan i Finland. Författare Kjell 
Westö och matkreatör Tara Junker medver-
kade i diskussionerna, som var synnerligen 
välbesökta. 

Folktinget har haft ett inledande möte med 
Sveriges ambassadör i Finland, Nicola Clase, 
om ett eventuellt samarbete för att sprida 
kunskap om Finland som ett tvåspråkigt land 
och därmed ta vara på det spirande intresse 
för Finland som finns i Sverige. Folktinget 
har även köpt en redaktionell artikel som 
behandlar svenskan i Finland och det arbete 
som Folktinget gör. Artikeln kommer att ingå 
i en bilaga till Aftonbladet i mars 2023. 
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FÖRVALTNING 

Inom förvaltningen har följande frågor 
varit centrala under året: utbildningen av 
svenskkunniga räddningsmän och nödcen-
tralsoperatörer, svenska språkets ställning 
inom rättsväsendet samt digitalisering och 
språkliga rättigheter.

Utbildning av svenskkunniga 
räddningsmän och 
nödcentralsoperatörer

Utbildningen inom inrikesministeriets 
räddningsväsende har varit en prioriterad 
fråga inom förvaltningen under de senaste 
åren. Efter ett uppehåll på tio år inledde 
Räddningsinstitutet en regional räddnings-
mannautbildning på svenska i Vasa i augusti 
2022. Inrikesministeriets beslut att ordna 
utbildningen föregicks av flera konstruktiva 
möten mellan Folktinget och ministeriets led-
ning, vilket glädjande nog ledde till resultat. 

Till följd av detta besökte förvaltningsut-
skottet under ledning av förvaltningsutskot-
tets ordförande Mats Brandt den svensksprå-
kiga räddningsmannautbildningen under 
sin mötesdag i Vasa i november. Tillsammans 
med folktingssekreterare Christina Gestrin 
träffade utskottet lärare och elever samt 
diskuterade med Räddningsinstitutets ut-
bildningsdirektör Minna Hirvonen på distans. 
Utskottet fick mångsidig information om den 
svenskspråkiga utbildningen, som pågår till 
slutet av år 2023. Diskussionerna visade att 
det finns ett stort behov av utbildade rädd-
ningsmän även under kommande år och att 
det är nödvändigt att utbildningen på svenska 
ordnas regelbundet. 

Folktinget har samtidigt med detta följt 
med beredningen av inrikesministeriets 
kommande utbildningsreform inom rädd-
ningsväsendet och nödcentralsverksamhe-
ten. Folktinget har fört flera diskussioner med 
projektchefen för utbildningsreformen och 
tagit ställning till beredningen i ett remissvar 
till ministeriet. I svaret föreslog Folktinget att 

Räddningsinstitutets skyldighet att ordna 
undervisning på svenska förtydligas i lag-
stiftningen. Dessutom underströk Folktinget 
liksom tidigare det viktiga i att utbildningen 
av svenskkunnig yrkespersonal inom båda 
sektorerna ordnas regelbundet och med till-
räckligt korta intervall inom de tvåspråkiga 
delarna av landet. 

Statsrådet fastställde de riksomfat-
tande strategiska målen för ordnandet av 
räddningsväsendet 2023–2026 i december: 
När utbildningen inom räddningsbranschen 
ordnas ska räddningsväsendets service på na-
tionalspråken tryggas (SM/2022/99). Genom 
regelbunden räddningsutbildning på svenska 
säkerställer man ett tillräckligt antal svensk-
kunniga räddningsmän inom räddningsvä-
sendet (tillhörande PM). Folktinget noterar 
med tillfredsställelse att statsrådets beslut tar 
fasta på de frågor som Folktinget har lyft fram 
i sina diskussioner med inrikesministeriet.

Efter ett uppehåll på tio år 
inledde Räddnings institutet 
en regional räddnings
manna utbildning på svenska 
i Vasa i augusti 2022.
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Svenska språkets ställning inom 
rättsväsendet

En annan central fråga har gällt svenska 
språkets ställning inom rättsväsendet. För-
valtningsutskottet hörde tingsdomare Nina 
Immonen som sakkunnig vid sitt möte i mars. 
Immonen informerade om utmaningar och 
utvecklingsbehov inom den svenska rättsvår-
den i Finland, vilket hade en viktig betydelse 
för Folktingets fortsatta arbete.

Justitieministeriets arbetsgrupp för 
utveckling av rättskipningen hörde repre-
sentanter för Folktinget som sakkunniga i 
april. Folktingssekreterare Christina Gestrin 
och Kristina Beijar, sakkunnig i förvalt-
ningsärenden, deltog i hörandet. Frågor som 
Folktinget lyfte fram var bland annat att det 
finns alltför få domare som kan svenska vid 
domstolarna. Därtill finns det ett påtagligt 

behov av kanslipersonal som kan svenska vid 
tingsrätterna i huvudstadsregionen. Asses-
sorsutbildningen för blivande domare ordnas 
endast på finska, vilket innebär att det finns 
behov av både språkutbildning och kurser i 
centrala rättsområden på svenska. Folktinget 
föreslog att Domstolsverket inrättar en tjänst 
som språksakkunnig med särskilt ansvar att 
följa med och aktivt främja tillgodoseendet av 
språkliga rättigheter inom rättsväsendet. 

Under sin mötesdag i november besökte 
förvaltningsutskottet också den tvåspråkiga 
juridiska utbildningen i Vasa. Professor Mar-
cus Norrgård informerade om utbildningen, 
som Helsingfors universitet inledde år 
1991 för att bemöta behovet av svenskkun-
niga jurister i Österbotten. Den tvåspråkiga 
utbildningen har en central betydelse med 
tanke på domstolarnas behov av språkkunnig 
personal samt behovet av juridisk sakkunskap 
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i övrigt inom regionen. Domstolarna i Vasa är 
Vasa hovrätt, Vasa förvaltningsdomstol och 
Österbottens tingsrätt.

Digitalisering och språkliga 
rättigheter

Förvaltningsutskottet hörde överinspektör 
Viena Rainio från Regionförvaltnings-
verket som sakkunnig vid sitt möte i maj. 
Regionförvaltningsverket i Södra Finland har 
tillsyn över att tillgänglighetskraven i lagen 
om digitala tjänster iakttas i Finland. Lagen 
innehåller dock inte bestämmelser om tillgo-
doseendet av språkliga rättigheter i offentliga 
digitala tjänster. Omkring en tredjedel av de 
språkskyddsärenden som Folktinget tar emot 
gäller direkt eller indirekt digitala tjänster på 
svenska, vilket visar att situationen är klart 
otillfredsställande. 

Folktinget lämnade därför på eget initiativ 
ett remissvar till finansministeriet om en 
arbetsgruppsberedning, som gällde ministeri-
ets digitaliseringsprogram. För att ytterligare 
synliggöra denna fråga riktade Folktinget 
en skrivelse i samma ärende till ministeri-
ets kanslichef Juha Majanen i december. I 
skrivelsen föreslog Folktinget att ministeriet 
tar in en specialbestämmelse i lagstiftningen 
om digitala tjänster i syfte att säkerställa 
att envars språkliga rättigheter med stöd av 
språklagen (423/2003) tillgodoses när tjäns-
terna planeras och utvecklas. 

Folktinget fortsätter att bevaka dessa frågor 
under den nya verksamhetsperioden.
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I diskussionen 
betonades 
betydelsen av 
utbildningens 
kvalitet, 
tillgången till 
lärresurser, 
behovet av 
nytänkande 
och innovation 
samt de ungas 
välmående.

UTBILDNING

Dialog med utbildnings- och 
kulturministeriet

Folktinget fortsatte följa upp hur arbetet med 
regeringsprogrammets skrivningar om stu-
dentsvenskan och programmet för att främja 
inlärningen av det andra inhemska språket 
framskrider vid undervisnings- och kultur-
ministeriet. Utbildningsutskottets ordförande 
Patrik Karlsson och utbildningsutskottets 
sekreterare Camilla Grundström diskuterade 
uppföljningen av regeringsprogrammet 
med kanslichef Anita Lehikoinen och den 
konsultativa tjänstemannen för svensksprå-
kiga tjänster Anna Kiiskinen den 20 april. Den 
nyinrättade tjänsten vid ministeriet är en åt-
gärd som ingår i nationalspråksstrategin 2021 
och som har förverkligats. Vid diskussionen 
framkom att studentsvenskan inte kommer 
att åtgärdas under innevarande regerings-
period och att ett program för att främja 
inlärningen av det andra inhemska språket 
lanseras i juni. Folktinget tog också upp frågan 
om lärresurser på svenska samt behovet av att 
utöka årsveckotimmarna i B1-svenskan i den 
grundläggande utbildningen.

Folktingssekreterare Christina Gestrin 
och biträdande folktingssekreterare Camilla 
Grundström träffade Anna Kiiskinen på nytt 
senare i april för att diskutera aktuella utbild-
ningspolitiska frågor. 

Folktingssekreterare Christina Gestrin 
och biträdande folktingssekreterare Camilla 
Grundström träffade undervisningsminister 
Li Andersson den 8 juni. I samband med 
mötet överräcktes en skrivelse med Folkting-
ets åtgärdsförslag gällande språkfrågor inom 
undervisningsministeriets förvaltningsom-
råde. I skrivelsen framhåller Folktinget att 
svenska och finska bör vara obligatoriska 
ämnen i studentexamen, eftersom båda 
språken är viktiga för Finland, och att tim-
fördelningen i B1-svenskan för årskurserna 
7–9 bör utökas med två årsveckotimmar utan 
att årsveckotimmarna i svenska i årskurs 
6 minskas. Vidare föreslår Folktinget att 

undervisnings- och kulturministeriet och 
Utbildningsstyrelsen inleder ett omfattande 
utrednings- och utvecklingsprojekt för att 
utarbeta en strategi för lärresurser inom 
svenskspråkig utbildning i syfte att förstärka 
utbudet av läromedel på svenska. Därtill 
föreslog Folktinget att flera olika åtgärder bör 
vidtas för att stärka användningen av svenska 
inom den offentliga förvaltningen. 

Nyckeln till framtiden – den 
svenskspråkiga skolan år 2040 

Folktinget arrangerade i oktober ett framtids-
inriktat webbinarium ”Nyckeln till framtiden 
– den svenskspråkiga skolan 2040”. Anna 
Vainio, sakkunnig från Konsultbyrån för 
regional utveckling (MDI) inledde med att be-
rätta om befolkningssiffror och befolknings-
prognoser. Antalet barn minskar generellt, de 
svenskspråkiga med 23 procent och de finsk-
språkiga med 24,8 procent, medan antalet 
barn med främmande språk ökar kraftigt. Om 
antalet barn minskar i enlighet med prog-
noserna betyder det 2 800 färre skolklasser i 
Finland fram till år 2030. Den låga nativiteten 
syns först inom småbarnspedagogiken och i 
sista skedet i tredje stadiets utbildningar.

Folktingssekreterare Christina Gestrin 
presenterade prognoser om hur den svensk- 
och tvåspråkiga befolkningen kommer att 
utvecklas fram till år 2040, utifrån den 
statistiska rapport som professor Jan Saarela 
sammanställt för Folktinget år 2021. 

Ria Heilä-Ylikallio, professor vid Åbo 
Akademi, talade om temat ”Perspektiv på skola 
och utbildning”. Hon betonade att vi måste 
utveckla en pedagogik och didaktik som stöder 
flerspråkighet och multikulturalitet. Professor 
Pia Mikander vid Helsingfors universitet talade 
om ”Att undervisa om aktivt medborgarskap: 
demokrati, mångfald och en öppen framtid”. 
Mikander konstaterade att utveckling sker 
utifrån utopier och drömmar. Hur ska vi få 
unga att drömma om en bättre framtid? 
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Jonas Bakken forskar och undervisar i 
modersmålsdidaktik samt fungerar som 
akademisk ledare för lärarutbildningen vid 
Universitetet i Oslo. Han talade om ”Läro-
medel i framtidens skola – möjligheter och 
utmaningar för minoritetsspråk” utifrån sin 
forskning i Norge. I Norge använder lärarna 
läroböcker i allt lägre grad. De används mest 
i de lägre klasserna och minst i gymnasierna. 
De norska lärarna producerar själva under-
visningsmaterial.

Efter inledningsanförandena hölls en 
paneldiskussion ”Mot 2040”. I paneldiskus-
sionen deltog rektor Esbjörn Hägerstedt, pro-
fessor Fritjof Sahlström, förbundsordförande 
Cecilia Huhtala, specialsakkunnig Mari Sjö-
ström och utredningsperson Gun Oker-Blom. 
I diskussionen som sammanfattades av VD/
rektor Laila Andersson betonades betydelsen 
av utbildningens kvalitet, tillgången till lärre-
surser, behovet av nytänkande och innovation 
samt de ungas välmående. 

Utskottsarbete

Folktingets utbildningsutskott bjöd Har-
riet Lindeberg-Saapunki, chef för Svenska 
ärenden vid Helsingfors universitet, till sitt 
möte i februari. Hon berättade om Svenska 
ärenden-teamets uppgifter. Dessa är att 
stödja ledningen i strategiska frågor som 
berör universitetets tvåspråkighet, att jobba 
för att synliggöra universitetets tvåspråkig-
het internt och externt samt att arbeta för en 
fungerande tvåspråkighet inom universitetet, 
med särskilt fokus på utbildningen.

Lena Johansson, rektor vid Utbildning 
Axxell, berättade om yrkesutbildningen i dag 
vid utskottets möte i maj. Många reformer och 
förändringar har de senaste åren varit aktuella 
inom yrkesutbildningen; yrkesutbildnings-
reformen, reformen om det kontinuerliga 
lärandet, den förändrade finansieringslagstift-
ningen och den förlängda läroplikten. 

Årets sista utskottsmöte hölls i riksdagen 
i november. Utbildningsutskottet träffade 
riksdagens kulturutskott för att diskutera 
utbildningspolitiska frågor. Kulturutskottet 
representerades av utskottets vice ordförande 
Eeva-Johanna Eloranta (SDP), utskottsmedlem 
Mikko Ollikainen (SFP) och ersättare i utskot-
tet Johan Kvarnström (SDP). 

Eloranta lyfte upp den förlängda läroplikten, 
reformen av det kontinuerliga lärandet och 
den utbildningspolitiska redogörelsen. Hon 
berättade att Finlands PISA-resultat fortsätt-
ningsvis är goda, men visar på en sjunkande 
trend, vilket påverkar företagens tillväxtmöj-
ligheter. Under följande riksdagsperiod bör åt-
gärder vidtas för att höja basfärdigheterna och 
för att stärka barns och ungas välbefinnande.

Ollikainen lyfte upp skolpersonalens ork, 
personalbristen inom småbarnspedagogiken, 
tillgången till skolpsykologer, den ökande 
andelen utländska barn i skolorna och segre-
gationen som syns i de större städerna. 

Kvarnström framhöll att den förlängda 
läroplikten tills vidare utfallit väl, att det finns 
en övertro på teknik och digitalisering inom 
utbildningen, att studentsvenskan inte åter-
införts och att frågan om psykoterapeutut-
bildningen lyfts upp även i riksdagen. 
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Folktinget och 
Kommun
förbundet tog 
initiativ till ett 
nätverk för 
nationalspråks
nämndernas 
presidier för att 
bistå nämn
derna med 
stöd samt för 
att deltagarna 
ska kunna 
utbyta 
information 
med varandra.

SOCIAL- OCH HÄLSOVÅRD 

Slutspurt för reformberedningen

Under 2022 gick beredningen av social- och 
hälsovårdsreformen in i ett nytt och intensivt 
skede. Årets startskott gick den 23 januari när 
historiens första välfärdsområdesval förrät-
tades i 21 nya välfärdsområden. Folktinget 
har aktivt bevakat reformberedningen under 
verksamhetsåret.

Under året genomfördes ett massivt arbete 
runtom i välfärdsområdena med att konkret 
förverkliga de administrativa förändringar 
som reformen medför. I samband med att 
välfärdsområdenas fullmäktige inledde sin 
verksamhet uppstod många nya frågor. Såväl 
förtroendevalda som tjänstemän i områdena 
kontaktade Folktinget gällande tolkningen av 
språkliga aspekter i reformlagstiftningen. En 
stor del av verksamheten gick därmed ut på 
att bistå med information och rådgivning om 
förverkligandet av de språkliga rättigheterna, 
när den svenskspråkiga servicen skulle orga-
niseras i de tvåspråkiga välfärdsområdena.

Folktingets arbete med vårdreformen 
omfattade även ett flertal presentationer för 
olika aktörer och nätverk. Inom ramen för 
VPS-gruppens verksamhet (Vård på svenska) 
höll Folktinget tillsammans med Kommun-
förbundet en utbildning för de förtroende-
valda och övriga intresserade om hur den 
svenskspråkiga servicen kan organiseras i 
välfärdsområdena. Syftet var att lyfta fram de 
frågor som var särskilt viktiga att bevaka ur 
språklig synvinkel under uppbyggnadsfasen 
av de tvåspråkiga områdena. Folktinget be-
drev även en kampanj inför välfärdsområde-
svalet med syftet att informera om valet och 
dess inverkan på framtidens svenskspråkiga 
service.  

VPS-gruppens verksamhet fortsatte under 
året och fokus lades på att bistå de tvåspråkiga 
välfärdsområdena med stöd i beredningen 
av den svenskspråkiga servicen och den 
tvåspråkiga förvaltningen som helhet. VPS 
sammanställde bland annat ett arbetsdo-
kument med språkliga aspekter att beakta i 

välfärdsområdenas förvaltningsstadga. Under 
verksamhetsåret har särskilt fokus lagts på de 
två svenska specialuppdragen som tilldelats 
Egentliga Finlands respektive Västra Nylands 
välfärdsområden. Inför upplösningen av 
samkommunen Kårkulla lades stor vikt vid 
att bevaka överföringen av verksamheten till 
välfärdsområdena samt att informera om 
lagstadgade skyldigheter med avseende på de 
språkliga rättigheterna. Folktinget kommer 
att fortsätta bevaka specialuppdragen under 
2023.

I och med vårdreformen ska varje tvåsprå-
kigt välfärdsområde och Helsingfors stad 
tillsätta en nationalspråksnämnd, som är ett 
helt nytt organ med lagstadgade uppgifter. 
Nämnden har ett betydande mandat att på-
verka servicen för den språkliga minoriteten i 
välfärdsområdet. Folktinget och Kommunför-
bundet tog initiativ till ett nätverk för natio-
nalspråksnämndernas presidier för att bistå 
nämnderna med stöd samt för att deltagarna 
ska kunna utbyta information med varandra. 
Under året hölls tre nätverksmöten som var 
mycket uppskattade. Verksamheten kommer 
att fortsätta under år 2023. 

Social- och hälsopolitiska utskottet följde 
med vårdreformens beredning under året 
och behandlade kontinuerligt aktuella frågor 
i regionerna. I övrigt bekantade sig utskottet 
bland annat med tillämpningen av språk-
brukstillägg i sjukvårdsdistrikten och hörde 
Nina Colliander-Nyman, utvecklingschef för 
tvåspråkighet vid HUS. Utskottet hörde även 
Patrik Karlsson, ordförande för national-
språksnämnden i Vanda-Kervo välfärdsom-
råde, om nämndens verksamhet. Utskottet 
har fortsatt att aktivt bevaka och följa med 
situationen gällande psykoterapeutut-
bildningar på svenska. Utskottsordförande 
Maaret Castrén deltog i Folktingets studieresa 
till Belgien i augusti med syfte att inhämta 
kunskap om hur den belgiska social- och 
hälsovården organiseras på flera språk.
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Tillgången till svenskspråkig vård 
för psykisk ohälsa

Med anledning av social- och hälsopolitiska 
utskottets behandling av motionen som 
antogs 2021 om tillgången till svenskspråkig 
ungdomspsykiatrisk specialsjukvård, sam-
mankallade Folktinget centrala aktörer till 
ett webbinarium. Inför webbinariet hörde 
utskottet Jesper Ekelund, ledande överläkare 
i psykiatri vid HUS, som gav en lägesbild 
av situationen inom mentalvården. Den 
12 maj hölls webbinariet ”Psykisk ohälsa 
bland barn och unga – hur kan tillgången till 
svenskspråkig vård förbättras?”. Fokus låg på 
det ökade behovet av vård för barn och unga 
med psykisk ohälsa och framför allt bristerna 
i tillgången till svenskspråkig vård. Represen-
tanter från primärvården, den specialiserade 
sjukvården, elev- och studerandevården 
respektive tredje sektorn samlades i syfte att 
synliggöra behovet av resurser. 

Anföranden hölls av Kristian Wahlbeck, 
utvecklingsdirektör vid Psykisk Hälsa Finland 
rf (MIELI), Saskia Öhman, överläkare på 
mottagningen för barn, unga och familjer 
vid Folkhälsan i Helsingfors, Heidi Somer-
salo, överläkare på barnpsykiatrin vid HUS, 
Johanna Stenqvist, regionöverläkare vid 
Studenthälsan, Petra Zilliacus, psykolog vid 
Åbolands familjerådgivning samt Johanna 
Blomqvist, kurator i Kimitoöns kommun. 
Även en paneldebatt ordnades, där fokus var 
att diskutera lösningar och åtgärder för att 
förbättra tillgången till svenskspråkig vård. 
I panelen deltog Eva Biaudet, riksdagsle-
damot, Jesper Ekelund, ledande överläkare 
vid HUS Psykiatri, Jan Antfolk, professor och 
ämnesansvarig för utbildningen i psykologi 

vid Åbo Akademi samt Camilla Renlund, 
styrelsemedlem i Finlands Svenska Psykote-
rapiförening rf. 

Webbinariet fick positiv respons och hade 
cirka 80 deltagare. På basis av webbinariet 
arbetar Folktinget vidare med frågan.

Insamling av data om 
svenskspråkiga social- och 
hälsovårdstjänster

I slutet av året beredde kansliet en skrivelse 
till ledningen för Institutet för hälsa och 
välfärd (THL) gällande den svenskspråkiga 
servicen och behovet av insamling av data om 
svenskspråkiga social- och hälsovårdstjäns-
ter. Dessa data är av stor vikt för att man ska 
kunna utvärdera den svenskspråkiga social- 
och hälsovården samt kunna tillgodose 
behovet av information om den svensksprå-
kiga befolkningens hälsa och välfärd. Det är 
även ett viktigt led i uppföljningen av frågan 
om svenskspråkig vård för psykisk ohälsa, då 
det i nuläget inte går att dra några statistiska 
slutsatser om tillgången på eller behovet av 
tjänster. Folktinget planerar att överräcka en 
skrivelse i början av 2023.
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Under år 2022 öppnade kulturhus, spelställen 
och museer så gott som fullskaligt igen efter 
många och långa begränsningar på grund av 
coronapandemin. Framför allt sommaren 
upplevdes som väldigt evenemangsintensiv, 
när två−tre år av oförverkligade kultureve-
nemang skulle gå av stapeln. Detta märktes 
tydligt även i Svenskfinland. Tyvärr har dock 
coronapandemin ställt till det ordentligt 
för många inom kulturbranschen, trots att 
det gångna året skulle bli annorlunda än 
tidigare år. Evenemang har gått i graven 
och kulturarbetare har varit tvungna att 
sadla om. Folktinget satsade extra mycket 
på finlandssvenska artister inför den stora 
Svenska dagen-festen. Även Svenska veckan 
har prioriterat finlandssvenska aktörer.

På mediefältet såg en utredning kring de 
finlandssvenska mediehusen dagens ljus. 
Resultaten från tankesmedjan Magmas utred-
ning “Mediesamarbete i Svenskfinland” vitt-
nar om en stor samarbetsvilja i Svenskfinland. 
Som utredningsman fungerade Jens Berg, 
som har lång erfarenhet av finlandssvenska 
mediefrågor. Folktinget har följt med arbetet 
med utredningen och tagit del av den. 

Som ett resultat av utredningen har de 
kommersiella mediehusen KSF Media, HSS 
Media och ÅU Media enats om nya samarbets-
former med Svenska Yle. De fyra mediehusen 
börjar samarbeta kring datajournalistik, 
språkvård och livesändningar. 

Under det gångna året lanserades säsong 
två av Folktingets podcast ”Finlands näst-
mesta språk”, som denna gång handlade om 
samer. I podden diskuterade Alfred Backa och 
Petra Laiti olika teman som berör samernas 
språk, identitet, historia, utbildning, kultur 
och natur. Folktinget anser att det är viktigt 
att även lyfta fram landets minoritetsspråk i 
verksamheten. 

Utskottsarbete 

Kultur- och medieutskottet har behandlat allt 
från kulturarvsstrategin till kulturella stor-
satsningar i finskspråkiga skolor under året. 
Utskottet har även diskuterat den svensk-
språkiga litteraturens framtid och Folktingets 
kommunikationsstrategi. 

Utskottet har dessutom fått en inblick i 
arbetet kring Finlands kulturarvsstrategi. 
Kristina Linnovaara, arkivchef vid Svenska lit-
teratursällskapet, berättade om arbetet med 
strategin på ett utskottsmöte under hösten. 
Efter att statsrådet fattat ett principbeslut om 
strategin har undervisnings- och kulturmi-
nisteriet för avsikt att inleda utarbetandet av 
en mer detaljerad genomförandeplan under 
år 2023. Trots några utmaningar på vägen 
finns den finlandssvenska kulturen och 
svenska språket starkt med i kulturarvsstrate-
gin. Finlands kulturarvsstrategi är den första 
i sitt slag. 

Kultur- och medieutskottet har även tagit 
del av en utvärdering av Svenska kulturfon-
dens treåriga strategiska program ”Hallå”. 
Lia Markelin vid Tankesmedjan Magma 
genomförde utvärderingen. Hallå är ett stort 
strategiskt projekt för att främja förmågan och 
lusten att kommunicera på båda inhemska 
språken. Utvärderingen visade att det skett 
förändringar i attityder bland dem som deltog 
i projektet. Man har fått en större öppenhet 
för att lära sig det andra inhemska språket och 
nya insikter om det andra inhemska språket 
och dem som talar det. 

Under året har även arbetet med en kom-
munikationsstrategi för Folktinget kommit 
i gång. Strategins främsta mål är att genom 
kommunikation förverkliga de målsättningar 
som ingår i Folktingets framtidsstrategi.

KULTUR OCH MEDIA 

Folktinget 
satsade extra 
mycket på 
finlandssvenska 
artister inför 
den stora 
Svenska 
dagenfesten. 
Även Svenska 
veckan har 
prioriterat 
finlandssvenska 
aktörer.
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  Renaz 
Ebrahimi är 
journalist, 
föreläsare, 
aktivist och 
programledare. 
Ebrahimis 
anförande ”The 
Importance of 
Cultural 
Diversity” 
behandlade 
problematiken 
med den 
strukturella rasis-
men som finns i 
Finland. 

  Carlos Rojas, 
doktorand vid 
Stockholms 
universitet och 
författare, talade 
om temat ”Vem 
sätter gränserna 
– om skola, 
migration och 
likabehandling i 
det moderna 
samhället”.
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INTEGRATION AV 
INVANDRARE PÅ SVENSKA

Folktinget informerar fortgående om språk-
liga rättigheter under integrationsprocessen 
och om integrationsstigarna i Svenskfinland.

Folktingets och Bildningsalliansens ge-
mensamma projekt ”Integration på svenska” 
förlängdes till slutet av år 2023. Målsättningen 
med projektet är att kartlägga, förtydliga och 
skapa hållbara strukturer och smidigare stigar 
för integration på svenska i Finland. Inom 
ramen för projektet verkar påverkansgruppen 
för integration på svenska. Gruppen har sam-
mankommit tre gånger till rundabordsdis-
kussioner om påverkansmöjligheter gällande 
integrationsfrågor gentemot beslutsfat-
tare och tjänstemän. I påverkansgruppen 
deltar personer från den svenskspråkiga 
utbildningssidan, forskare och personer som 
arbetar med integrationsfrågor inom tredje 
sektorns organisationer. 

Fokus under våren var på den nya integra-
tionslagstiftningen som behandlas i riksda-
gen. Målet har varit att den svenska och finska 
integrationsstigen ska behandlas likvärdigt 
av myndigheterna och att nyttan och nödvän-
digheten av integration på svenska i Finland 
ska lyftas upp. Under hösten har arbetet 
bestått av att ta fram en gemensam hand-
lingsplan med åtgärdsförslag för att främja 
den svenskspråkiga integrationsstigen med 
beaktande av förslaget till integrationslag. 

Folktingets nätverk för bildningsdirek-
törer i de största tvåspråkiga kommunerna 
och städerna samt Folktingets och Kom-
munförbundets gemensamma nätverk för 
integrationskoordinatorer i de tvåspråkiga 
kommunerna har haft två gemensamma 
möten under året. Under det första mötet in-
ledde folktingssekreterare Christina Gestrin 
med en presentation om integrationsfrågorna 
i nationalspråksstrategin 2021.  Integrations-
koordinator Gudrun Degerth berättade om 
hur Pargas integrerar ukrainare på svenska. 
Magdalena Kosova, doktorand vid ÅA, talade 
om innebörden av tvåvägsintegration. Under 
det andra mötet informerade Kommunför-
bundets sakkunniga för integrationsfrågor 
Oscar Ohlis om Kommunförbundets arbete 
med integration på svenska. 

Folktinget har arbetat för att en S2-
lärarutbildning på svenska ska inledas vid 
Helsingfors universitet år 2023. 

De finlandssvenska 
integrationsdagarna 

Integrationsdagarna ordnades första gången 
år 2016 som ett resultat av arbetet inom 
Folktingets integrationsforum. Målgrupper 
för de finlandssvenska integrationsdagarna är 
personer som arbetar med integrationsfrågor 
i kommuner och vid andra myndigheter samt 
nyanlända, beslutsfattare, utbildningsanord-
nare, arbetsgivare och tredje sektorns aktörer. 
Integrationsdagarna ger deltagarna en möjlig-
het att skapa nätverk och dela med sig av 
erfarenheter. Programmet ordnas i samarbete 
med Bildningsalliansen. 

Integrationsdagarna gick av stapeln den 
26–27 september. Temat för integrationsda-
garna var positiv inkludering – nyckeln till 
gemenskap. Huvudtalare var Renaz Ebra-
himi och Carlos Rojas. Renaz Ebrahimi är 
journalist, föreläsare, aktivist och programle-
dare. Ebrahimis anförande ”The Importance 
of Cultural Diversity” behandlade proble-
matiken med den strukturella rasismen som 
finns i Finland. Carlos Rojas, doktorand vid 
Stockholms universitet och författare, talade 
om temat ”Vem sätter gränserna – om skola, 
migration och likabehandling i det moderna 
samhället”. 

Under integrationsdagarna lyfte man fram 
exempel från Finland där mångkulturalism 
ses som en resurs. Deltagarna i integrations-
dagarna fick bland annat lyssna till Ari Evwa-
raye, säkerhetsexpert vid inrikesministeriet, 
som talade om människors personliga ansvar 
och om hur man förebygger polarisering. 
Integrationskoordinator Gudrun Degerth 
berättade om hur Pargas integrerar ukrainska 
flyktingar på svenska.  Alexandr Foy, ordfö-
rande för föreningen Svenska.fi, framförde 
hälsningar från ukrainska flyktingar som valt 
den svenska integrationsstigen. I samband 
med integrationsdagarna ordnades också en 
forskarverkstad för forskare från Sverige och 
Finland.

Integrationsdagarna ordnades denna gång 
på Kommunförbundet och i hybridformat. 
Evenemanget lockade 150 deltagare, vilket är 
fler än någonsin tidigare. Skådespelare Riko 
Eklundh var konferencier under integrations-
dagarna. 
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SPRÅKSKYDD

Exempel på 
språkskyddsärenden  

Institutet för hälsa och välfärd 

Folktinget har de senaste åren upprepade 
gånger kontaktats om THL:s bristfälliga 
information på svenska. Under de två första 
åren av pandemin översattes informationen 
om hur allmänheten skulle agera ett flertal 
gånger med flera dagars fördröjning till 
svenska. Informationen om en tredje corona-
vaccindos för personer med nedsatt immun-
försvar översattes till svenska först efter att 
Folktinget kontaktat THL. Ett annat exempel 
gällande THL är att personalens kontaktupp-
gifter enbart är på finska och engelska. Under 
påsken upptäcktes salmonella i Kinderägg. 
Information på svenska om smittan gavs 
många dagar efter att smittan upptäckts och 
information hade getts på finska.  Folktinget 
kontaktade THL i frågan, men har inte fått 
svar på sin skrivelse. Informationen om 
drogmissbrukares så kallade brukarrum hade 
senast uppdaterats på svenska i slutet av år 
2021, medan informationen på finska uppda-
terades under sommaren 2022. Folktinget har 
också upprepade gånger kontaktats gällande 
avsaknaden av en svenskspråkig version av 
material som riktades till välfärdsområdena. 

Som ett resultat av dessa språkskyddsä-
renden kontaktade Folktinget THL:s ledning 
i slutet av året med en begäran att få besöka 
ledningen och överlämna en skrivelse till THL 
under början av år 2023.

Folktinget mottog cirka 80 språkskydds-
ärenden under året. De berörde bland 
annat Institutet för hälsa och välfärd (THL), 
Postis svenskspråkiga service och social- och 
hälsovård på svenska. Genom att ge råd 
till personer som kontaktar Folktinget och 
genom att vara i kontakt med myndigheterna 
skapar Folktinget större medvetenhet om hur 
språklagstiftningen fungerar i vardagen. 

Språkskyddssekreteraren samarbetade 
med olika aktörer för att främja medveten-
heten om språkliga rättigheter. Samarbetet 
med justitieministeriets enhet för demokrati, 
språk och grundläggande rättigheter är 
viktigt, liksom samarbetet med Kommunför-
bundet och diskrimineringsombudsmannens 
kansli. 

Under våren ordnade Folktinget ett web-
binarium om markplanering. Det var en följd 
av att Folktinget fått frågor om tvåspråkiga 
kommuners skyldighet att ge information om 
planläggningsärenden på svenska.  Inbjudna 
talare var Anna-Leena Seppälä, byggnadsråd 
vid miljöministeriet, och Heidi Saaristo-Levi, 
planläggningschef i Pargas, samt Anne Jarva, 
utvecklingschef för planläggning vid Kom-
munförbundet. Webbinariet lockade många 
åhörare. 

Språkskyddssekreteraren deltog i de 
mångvetenskapliga forskningsdagarna inom 
primärvården och berättade om språk-
skyddsärenden inom social- och hälsovården 
som når Folktinget. Inlägget bandades och har 
fått stor spridning på sociala medier. 

Folktingets 
eftersträvar att 
ta emot och 
behandla minst 
100 språk
skyddsärenden 
år 2023.

VERKSAMHETSBERÄTTELSE 202220



Posti

Problemen med postservicen på svenska 
fortsatte under året och Folktinget fick flera 
anmälningar om brister och problem. Posti 
meddelade att man slutar dela ut oadressera-
de tidningar enligt mottagarens språk. Denna 
tjänst har utnyttjats av mindre tidningar som 
riktas till svenskspråkiga personer samt av 
dem som önskar sända ut valtidningar enligt 
mottagarens språk. I framtiden kommer de 
som önskar sända ut tidningar enligt språk-
grupp att vara tvungna att köpa adresser, 
vilket ökar kostnaderna.

Postis folder med reklam innehöll också 
information om hur julkorten ska skickas. 
Informationen i foldern fanns endast på 
finska. Posti har meddelat att informationen 
på svenska finns på Postis webbplats, på Postis 
kontor och serviceställen. Postis förklaring 
är att foldern är en marknadsföringskanal 
och att foldern därför inte behöver innehålla 
information på svenska. 

Folktinget har även under tidigare år lyft 
fram problemen med brister i Postis post-
service på svenska. Eftersom anmälningarna 
gällande postens svenskspråkiga service trots 
det inte minskat kommer Folktinget att vända 
sig till Postis förvaltningsråd år 2023. 

Vård på svenska 

Folktinget kontaktades gällande brister i 
vården på svenska vid ett sjukhus i Nyland. 
En person hade under en lång vistelse på 
sjukhuset ytterst sällan bemötts på svenska, 
vilket resulterade i att personen upplevde 
vistelsen som ännu mer traumatisk och 
tung. I svaret från sjukhuset framkom bland 
annat att inlämnad patientrespons visat att 
det förekommer ett utbrett missnöje med 
den svenska servicen. Folktinget följer med 
utvecklingen. 

Folktinget kontaktades också av en annan 
person, vars anhöriga vistats en längre tid på 
ett sjukhus i Nyland. Personen hade uppre-
pade gånger påtalat vikten av att patienten 
under sjukhusvistelsen skulle få tala svenska 
med personalen. Den ansvariga läkaren 
ansåg att språket som talades med patienten 
var irrelevant. Patienten konstaterades ha 
minnessvårigheter utan att ha fått genomgå 
minnestest, eftersom testerna inte fanns på 
svenska. Folktinget har varit i kontakt med 
sjukhuset. 

Folktingets eftersträvar att ta emot och 
behandla minst 100 språkskyddsärenden år 
2023. 
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  Sarah 
Nedergård på 
sång och Henrik 
Sandås på 
bandoneón 
uppträder i 
Sellosalen under 
Svenska dagen.

  Marco 
Bjurströms och 
Baba Lybecks 
intervjusoffa fick 
många 
prominenta 
gäster under 
kvällen. Här 
intervjuas 
utrikesminister 
Pekka Haavisto.
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SVENSKA DAGEN

Under kvällen 
bjöds publiken 
på den mest 
finlandssvenska 
uppsättningen 
musikartister 
någonsin.

Den stora Svenska dagen-festen firades i 
Sellosalen i Esbo. Över 43 000 personer följde 
med den direktsända tv-sändningen på Yle 
Teema & Fem och på Yle Arenan har festen 
närmare 19 000 visningar. 

Under kvällen bjöds publiken på den mest 
finlandssvenska uppsättningen musikartister 
någonsin. Programmet leddes av Baba Lybeck 
och Marco Bjurström, medan Thomas Lundin 
minglade med gästerna. Lundin hade även 
rest runt i landet och träffat finlandssvenskar 
som lever på svenska i en helt finskspråkig 
omgivning. Bland artisterna fanns Jannike, 
Paul Elias, Josefin Sirén, Sarah Nedergård, 
Maja Mannila, Christopher Öhman, I fää-
lan och Rosanna Fellman samt Husbandet 
under ledning av Jan Simons. 

Som traditionen bjuder delades det även 
ut priser under festen. Bojan Sonntag-priset, 
som Folktingets garanter utser, tilldelades 
Finlands Svenska Skolungdomsförbund för 
det viktiga arbetet för demokratifostran som 
de utför i de svenskspråkiga skolorna i Fin-
land. FSS har i över 100 år verkat för att stödja 
och utbilda skolungdomar i bland annat 
retorik, debatt och demokratifostran. 

 Folktingets samvetspris tillfaller någon som 
genom ord eller handling visat prov på stort 
civilkurage under det gånga året. Folktingets 
samvetspris tilldelades journalisten Anna-
Lena Laurén för hennes rapportering från det 
brutala kriget i Ukraina. Sportjournalisten 
Filip Saxén, Åbo Akademis rektor Mikael 
Lindfelt och kommunikationsproffset Elli 
Flén ingick i juryn. 

Svenska Yles publik fick under hösten ge 
förslag på vem som skulle bli årets klimat-
höjare i Svenskfinland. Årets klimathöjare 

är ett pris som ges för en gärning där den 
finlandssvenska samhörigheten på något 
sätt görs känd i Finland.  Matkreatören Tara 
Junker valdes till årets klimathöjare av en jury 
bestående av programledaren och skådespe-
laren Christoffer Strandberg, redaktören Kia 
Sveatichin, samt verksamhetsledaren Jessica 
Mattila. 

I soffan intervjuades utrikesminister Pekka 
Haavisto, säkerhetsexperten Ari Evwaraye, 
komikern Anna Rimpelä, prismottagare samt 
jurymedlemmar. 

Kva säir et? Dialekter lägger 
Svenska dagen på kartan hos unga 

Under de senaste åren har Folktinget upp-
täckt att Svenska dagen inte alltid uppmärk-
sammas och firas i skolorna. Som en första 
åtgärd för att skapa större kunskap om dagen 
i skolorna tog Folktinget fram ett lekfullt 
dialektquiz i samarbete med experter som 
arbetar med en ung publik. Kärnan i Svenska 
dagen och finlandssvenskheten ligger i språ-
ket. Därför kändes det naturligt för Folktinget 
att göra något som är kopplat till språket och 
dialekter, som finlandssvenskarna är väldigt 
stolta över. 

För att nå ut till svenskspråkiga gymnasier 
och yrkesskolor lät vi unga personer kända 
från Instagram och TikTok stå för innehållet 
i quizet, som resulterade i sju olika ord och 
uttryck. Eleverna skulle sedan i klassrum-
men eller under en morgonsamling lyckas 
identifiera uttrycken. Skolorna deltog i quizet 
genom en Youtube-länk. 
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Folktingsmedaljörer

Folktinget delade ut 15 förtjänstmedaljer i 
samband med Svenska dagen. Medaljerna 
delades ut under en mottagning fredagen före 
Svenska dagen i festsalen på G18 i Helsingfors. 
Under tillställningen uppträdde Maja Man-
nila trio. Tal hölls av Folktingets ordförande 
Sandra Bergqvist och Dag Wallgren, som 
representant för årets folktingsmedaljörer.

  Under kvällen bjöds publiken på 
den mest finlandssvenska 
uppsättningen musikartister någonsin.

 Mingel på Svenska dagen.

Folktingets förtjänstmedalj i silver

Carl Haglund, verkställande direktör, Hel-
singfors
Dag Wallgren, ekonomie magister, verkstäl-
lande direktör vid Svenska litteratursällska-
pet, Helsingfors
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 Dag Wallgren 
höll tal under 
medaljutdel-
ningen.

   Krista 
Siegfrids är en av 
de som mottog 
Folktingets 
förtjänstmedalj 
under året.

 Mottagare av 
förtjänstmedal-
jer.

Folktingets förtjänstmedalj 

Gun Oker-Blom, utredare, tidigare direktör 
vid UBS svenska enhet, Helsingfors
Jan-Erik Eklöf, verksamhetsledare, Stafettkar-
nevalen, Vanda
Emilie Gardberg, dekan, Sibelius-Akademin 
vid Konstuniversitetet, Helsingfors
Mikael Hiltunen, projektchef för nätverket 
Svenska nu, Hanaholmens kulturcentrum, 
Borgå
Anneli Jäätteenmäki, tidigare statsminister, 
jurist, Lappo
Wiveka Kauppila, förvaltningsöverskötare, 
koordinator för den svenska servicen vid 
Egentliga Finlands sjukvårdsdistrikt, Åbo
Wilhelm von Nandelstadh, entreprenör, 
kommunalpolitiker, Sastamala

Pertti Panula, professor, tidigare prorektor 
med ansvar för tvåspråkigheten vid Helsing-
fors universitet, Kyrkslätt
Elina Pirjatanniemi, professor, Åbo Akademi, 
Åbo 
Torbjörn Sandén, pedagogie doktor, pen-
sionerad direktör från Centret för livslångt 
lärande vid Åbo Akademi, Åbo
Krista Siegfrids, artist, Kaskö/Amsterdam
Alexander Stubb, tidigare statsminister, 
direktör vid School of Transnational Gover-
nance vid Europeiska universitetsinstitutet, 
Florens/Esbo
Taina Tuominen, rektor vid Svenskbacka 
skola i Kervo, Borgå
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  Gustavs stora känslor turnerade under 
veckan för daghemsbarn med Kristian 
Thulesius i alla roller. Unga Teaterns pjäs 
handlade om hur viktigt det är att kunna 
förstå och hantera sina känslor. 

  Sagofiguren Alfons Åberg firade 
50-årsjubileum och uppmärksammades på 
de flesta orter med pjäsen Kalas Alfons 
Åberg.

  Granhultskören gladde patienter och 
personal med sång på svenska både på 
Nya barnsjukhuset och i personalmatsalen 
i Mejlans.
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SVENSKA VECKAN 

Svenska veckan är Svenskfinlands största 
kulturevenemang och firas alltid i samband 
med Svenska dagen den 6 november. I år 
inföll veckan från den 31 oktober till den 6 
november. Folktinget fungerar som ansvarig 
koordinator för evenemanget. Svenska veckan 
firades på 18 orter.  Orterna som deltog var 
Uleåborg, Karleby, Kristinestad, Vasa och 
Korsholm, Björneborg, Åbo, Kimitoön, Rase-
borg, Kyrkslätt, Esbo, Helsingfors, Grankulla, 
Vanda, Tavastehus, Tammerfors, Lahtis, Borgå 
och Lovisa.  

Svenska veckan vill speciellt erbjuda 
barn och unga möjligheter till varierande 
kulturupplevelser på svenska och väcka ett 
intresse för olika sorters kultur. De flesta pro-
gramnummer som arrangeras av Folktinget 
sker på daghem och i skolor för att ge alla 
elever möjligheten att delta. Därtill ordnar 
lokala aktörer program som är öppna för alla 
intresserade. 

Arbetsgrupperna på orterna består av per-
soner från de lokala Luckorna, från stadens 
kulturtjänster och från olika svenskspråkiga 
organisationer och föreningar. Folktinget 
vill också väcka intresse för det svensksprå-
kiga kulturutbudet bland den finskspråkiga 
befolkningen. Därför bjuder vi även in språk-
badselever och vänelever från finska skolor 
till evenemangen. Till vår glädje var uppslut-
ningen god och många inbjudna finska skolor 
deltog i evenemangen.

Folktinget har redan under några år 
erbjudit digitalt program på vår plattform. 
I år kunde man ta del av den magiska, icke-
verbala cirkusakrobatik-föreställningen 
Tvärslöjd av Kompani Giraff från Sverige.  

Föreningen Luckan firade sina 30 år med en 
kortfilm med Kråkan Kracke, som samtidigt 
uppmärksammar barnens rättigheter. Filmen 
finns till påseende tillsammans med andra 
tidigare producerade videor i det digitala 
arkivet på Svenska veckans webbplats. 

Förutom samarbetet med orterna fortsatte 
även samarbetet med Helsingfors universi-
tetssjukhus (HUS), där firandet av Svenska 

veckan blivit en tradition.  Årets tema var 
tacksamhet. Kampanjteamet hade valt att 
lyfta fram positiv respons av patienter för 
bemötande på svenska.

Folktinget bjöd på cirka 90 evenemang 
under Svenska veckan. Det var stor bredd på 
programmen och många nya aktörer var med. 
Medverkande var Barnens Estrad, Dialog, Fin-
landssvenskt filmcentrum, Kompani Giraff, 
Mikael ”Gusse” Andersson, Raka Bananer, 
Red Nose Company, Stjärnfall, Sås o Kopp, 
Teater Fabel, Teater Kojan, Teater Taimine, 
Teater Tapir, Totem-teatern, Unga Scenkom-
paniet och Unga Teatern.

Folktinget vill även i fortsättningen erbjuda 
svenskt program i skolor och daghem för att 
alla ska få en möjlighet att ta del av finlands-
svensk kultur, i synnerhet där avstånden 
till kulturinstitutioner är långa. Vi vill också 
bygga broar mellan språkgrupperna, så att 
barn med annat modersmål än svenska kan 
ta del av programmet på de olika orterna 
och skapa kontakter med de svenskspråkiga 
barnen. I fortsättningen vill vi erbjuda flera 
språköar delaktighet i vårt nätverk.

 

Fakta om Svenska veckan:

•	 Svenskfinlands	största	kulturevenemang	
med	program	på	svenska.

•	 År	2022	arrangerades	ca	240	program	och	
många	digitala	program	på	18	orter.

•	 Uppskattad	publikmängd	över	20 000.
•	 Koordineras	av	Folktinget.
•	 Firas	sedan	år	2000	under	en	vecka	i	

samband	med	Svenska	dagen.
•	 Finansieras	av	Svenska	kulturfonden,	Brita	

Maria	Renlunds	minne	och	Tre	Smeder.
Programmet	finns	på	www.svenskaveckan.fi

De flesta 
program
nummer som 
arrangeras av 
Folktinget sker 
på daghem och 
i skolor för att 
ge alla elever 
möjligheten att 
delta.
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  Folktingets officiella Suomiareena-
diskussion tog plats på eftermiddagen på 
scenen i Rådhusparken med rubriken 
”Tillgången till säkerhetstjänster på 
svenska – får vi hjälp när nöden kräver?”.  

  Folktinget ordnade ett mingel med 
efterföljande jazzkonsert på Svenska 
klubben. Gruppen Dizzy Queens stod för 
musikunderhållningen. Cirka 80 inbjudna 
gäster deltog. 
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SUOMIAREENA

Suomiareena var tillbaka i Björneborg igen 
efter en två års paus. Folktinget deltog för 
tionde gången i Suomiareenan den 11−15 juli. 
Hela veckan fanns Folktingets paviljong Café 
Svenskfinland på Medborgartorget i hjärtat 
av Björneborg. Organisationer som vi detta 
år inbjudit för att presentera sin verksamhet 
var Natur och Miljö, Marthaförbundet, Yrkes-
högskolan Novia och svenskspråkiga aktörer 
i Björneborg. Dessa fungerade som värdar för 
paviljongen en dag var under veckan. Folk-
tingets dag inföll torsdagen den 14 juli.

Tisdagen den 12 juli inleddes med ett 
frukostseminarium på Mikaelsgården. Den 
första diskussionen ”Ge ditt barn en gåva – 
svenska skolstigen öppnar dörrar” hänförde 
sig till broschyren ”Ge ditt barn en gåva”, som 
publicerats som nyutgåva.  Broschyren riktas 
till två- och flerspråkiga familjer och infor-
merar om nyttan av att lära sig flera språk i ett 
tidigt skede och om möjligheten att välja den 
svenskspråkiga skolstigen. I diskussionen an-
vändes språkön Björneborg som ett exempel. 
Den svenska skolan ger där en utmärkt chans 
för barnfamiljer att bredda språkkunska-
perna i ett tidigt skede. I panelen satt Annika 
Tulonen, som arbetar som lektor i finska och 
tyska vid Björneborgs svenska samskola, 
och Ann-Katrin Svensson, som är professor 
i småbarnspedagogik vid Åbo Akademi, 
samt Viktoria Björn som är gymnasielev vid 
Björneborgs svenska samskola. Folktinget 
representerades av Folktingets ordförande 
Sandra Bergqvist.

Den andra diskussionen arrangerade 
Folktinget tillsammans med Nordiska minis-
terrådet. Rubriken var ”Språk i Norden – vad 
är svenskans roll i det moderna nordiska 
samarbetet”. Panelen bestod av Thomas 
Blomqvist, minister för nordiskt samarbete 
och jämställdhet, Sara Kemetter, folktingsle-
damot, Lulu Ranne, vice president i Nordiska 
rådet, och riksdagsledamot samt Olli Salmi, 
som verkar som direktör vid EIT Raw Materi-
als i Norden och Baltikum.

Folktingets 
officiella 
Suomiareena
diskussion tog 
plats på 
eftermiddagen 
på scenen i 
Rådhusparken 
med rubriken 
”Tillgången till 
säkerhetstjäns
ter på svenska 
– får vi hjälp 
när nöden 
kräver?”

Folktingets officiella Suomiareena-diskus-
sion tog plats på eftermiddagen på scenen 
i Rådhusparken med rubriken ”Tillgången 
till säkerhetstjänster på svenska – får vi hjälp 
när nöden kräver?”. Medverkande i panelen 
var Maria Hoikkala, biträdande polischef 
vid Polisinrättningen i Sydvästra Finland, 
Peter Johansson, räddningsdirektör vid Rädd-
ningsverket i Östra Nyland, Kai Paldanius, 
biträdande chef vid Vasa nödcentral, Kirsi 
Pimiä, kanslichef vid inrikesministeriet samt 
Sandra Bergqvist, Folktingets ordförande och 
riksdagsledamot.

Paneldiskussionerna leddes av Yle:s Nor-
den-korrespondent Kirsi Heikel. De bandades 
och strömmades och kan ses på Folktingets 
webbplats.

Samma kväll ordnade Folktinget ett mingel 
med efterföljande jazzkonsert på Svenska 
klubben. Gruppen Dizzy Queens stod för 
musikunderhållningen. Cirka 80 inbjudna 
gäster deltog. 

På onsdagen var Folktinget med om att 
ordna en tvåspråkig barnkonsert på Pori Kids 
Jazz på Skrivarholmen. Närmare 300 ivriga 
barn med familjer fanns på plats i det soliga 
vädret då Mimmit på svenska uppträdde 
tillsammans med en stor orkester.

Fakta om Suomiareena:

•	 Folktinget	har	deltagit	i	Suomiareena	sedan	
sommaren	2012	med	undantag	av	2020,	då	
coronapandemin	satte	stopp	för	hela	
evenemanget.	

•	 Suomiareena	är	Finlands	största	forum	för	
samhällsdiskussioner	i	ledig	miljö	i	
Björneborg	och	arrangeras	av	MTV	och	
Björneborgs	stad.
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 Finlands ambassadör Maimo 
Henriksson och folktingsordförande 
Sandra Bergqvist. 

 Yukiko Duke i samtal med 
matkreatören Tara Junker och författaren 
Kjell Westö på Göteborgs bokmässa. 
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Debatterna 
lockade en stor 
publik och det 
finlandssvenska 
var synligt 
framme på 
bokmässan.

NORDISK OCH 
INTERNATIONELL 
VERKSAMHET

Under verksamhetsåret har Folktinget fortsatt 
sitt arbete med att utbyta erfarenheter och 
stärka kontakter till mindre talade språk 
och språkminoriteter i Norden och i övriga 
Europa.

Det nordiska samarbetet är särskilt viktigt 
för Folktinget, och i januari besökte folktings-
sekreterare Christina Gestrin och sakkunniga 
Anna Jungner-Nordgren Finlands ambassad 
i Stockholm för ett möte med ambassadör 
Maimo Henriksson. Mötet resulterade i 
samarbete kring ett seminarium som sedan 
ordnades i juni i Stockholm. Gestrin och 
Jungner-Nordgren besökte även FRIS (Fin-
landssvenskarnas riksförbund i Sverige) för 
ett möte med bland andra ordförande Jack 
Stenberg.

I samband med sessionen ordnade Folk-
tinget ett seminarium om nordiskt samarbete 
kring fredsarbete och konfliktlösning. Kriget 
i Ukraina var ett viktigt samtalsämne på semi-
nariet. Utrikesminister Pekka Haavisto hade 
inte möjlighet att närvara på seminariet, men 
han hälsade via en videolänk och sade bland 
annat att det nordiska samarbetet alltid vilar 
på en stark värdegemenskap och poängterade 
vikten av det nordiska samarbetet kring 
krishantering. SFP:s tidigare partiordförande 
Stefan Wallin talade kring rubriken ”Mera 
svenska, större säkerhet i Norden”. Han sade 
att även om svenskan inte direkt ökar säker-
heten i Norden, ökar användandet av svenska 
i nordiska sammanhang i alla fall en känsla 
av trygghet. Han fortsatte med att säga att det 
som stärker samhörigheten, och ökar trygg-
hetskänslan, måste vara bra för såväl den 
kollektiva som den personliga säkerheten. 
Seminariets tredje talare var Susann Simolin 
från Ålands fredsinstitut, som hade rubriken 
”Kan Ålandsexemplet stödja fredsprocessen i 
Ukraina?”.

Den 9 juni ordnade Folktinget i samarbete 
med Finlands ambassad i Stockholm semina-
riet ”Språkens betydelse i kontakterna mellan 
Sverige och Finland”. Seminariet ordnades i 
ambassadens utrymmen på Gärdet i Stock-

holm och öppnades med tal av ambassadör 
Maimo Henriksson. Seminariet var mycket 
välbesökt och talare från båda länderna 
deltog, bland annat Folktingets ordförande 
Sandra Bergqvist samt de svenska riksdags-
ledamöterna Hans Wallmark (M) och Annika 
Hirvonen (Miljöpartiet). Folktingssekreterare 
Christina Gestrin gav en presentation om den 
nya nationalspråksstrategin.

Folktinget ordnade två diskussioner under 
Göteborgs bokmässa om rätten till svensk-
språkig identitet i Finland. Författare Kjell 
Westö och matkreatör Tara Junker diskute-
rade finlandssvenskhet och spred kunskap 
om det svenska i Finland. Debatterna lockade 
en stor publik och det finlandssvenska var 
synligt framme på bokmässan.

Folktinget deltar också i Finlandsinstitutets 
projekt ”Tur och Retur”, som handlar om att 
stoppa hjärnflykten och att sänka tröskeln 
för finländare, speciellt finlandssvenskar, att 
flytta tillbakatill Finland. I det här projektet är 
Folktinget en av medlemmarna i styrgruppen. 

Minoritetsspråk i Europa

Folktinget har även fortsatt engagera sig 
på det europeiska planet. I februari deltog 
Folktinget genom Anna Jungner-Nordgren 
som talare i ett webbinarium som ordnades 
av den baskiska regeringen. Webbinariet hade 
rubriken ”Inclusive Education and Immersion 
Models in Europe”. 

Folktinget ordnade under våren två utbild-
ningar i form av webbinarier för Folktingets 
förtroendevalda. Båda tillfällena fokuserade 
på språkminoriteter i Europa, det första 
tillfället den 9 mars gav en överblick över 
vilka språkminoriteter som finns och vilka 
deras respektive utmaningar är och det andra 
tillfället den 6 april belyste den europeiska 
stadgan för landsdels- och minoritetsspråk. 

Folktinget gav även under verksamhets-
året ett utlåtande till utrikesministeriet 
om Finlands sjätte periodiska rapport om 
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den europeiska stadgan om landsdels- eller 
minoritetsspråk. 

Under ledning av ordförande Sandra 
Bergqvist, träffade Folktinget Baskiens 
utbildningsminister med följe, som besökte 
Finland den 24 mars. Mötet handlade om 
utbildningsfrågor och minoritetsspråk.

Folktinget är medlem i det europeiska 
nätverket Network to Promote Linguistic 
Diversity (NPLD). NPLD är ett nätverk där 
Folktinget var en av de grundande medlem-
marna och vars syfte är att utbyta goda 
exempel men också att tillsammans bedriva 
gemensamt lobbyarbete gentemot bland 
annat Europaparlamentet och lyfta fram 
mindre talade språks betydelse och värna om 
språkliga rättigheter.

I medlet av maj deltog Anna Jungner-Nord-
gren, i egenskap av vice ordförande för NPLD, 
i årsmötet för nätverket i Bryssel. I samband 
med mötet ordnades även ett seminarium om 
minoritetsspråk och EU. På mötet valdes en 
ny ordförande för NPLD-nätverket, den nya 
ordföranden heter Miquel Àngel Sureda och 
representerar den baleariska regeringen.

I juni deltog Folktinget genom Jungner-
Nordgren som talare på en konferens på 
Korsika.  Konferensen behandlade språkliga 
rättigheter i EU. 

Folktinget uppmärksammade Europeiska 
språkdagen genom att medverka på det 
nätverksmöte och seminarium som NPLD 
ordnade i Bryssel den 26 september. 

I oktober ordnade NPLD sitt styrelsemöte 
samt intressanta studiebesök i Cardiff, Wales. 
Anna Jungner-Nordgren deltog och besökte 
bland annat en lågstadieskola som undervisar 
på walesiska. Skolan har på några år ökat sitt 
elevantal från 19 elever till över 300 elever 
och har speciellt lyckats attrahera utrikes-
födda familjer. Jungner-Nordgren har även 
deltagit i en konferens arrangerad av Federal 
Union for National Minorities (FUEN) som 
talare. Konferensens tema var ”Minorities 
means business” och ordnades i Galway i 
Irland den 10–13 november.  

Studieresa till Bryssel

Folktinget ordnade i slutet av augusti en 
studieresa till Belgien med syfte att bekanta 
sig med hur man sköter social- och hälsovård 
i det trespråkiga Belgien. I resan deltog 
Maaret Castrén, Mats Brandt, Christina 
Gestrin, Christine Kotzev och Anna Jungner-
Nordgren.

Förutom möten med bland andra MEP Nils 
Torvalds och Sven Gatz, minister för finans, 
budget, flerspråkighet och undervisning på 

nederländska i Brysselregionens regering 
besökte delegationen sjukhuset Cliniques de 
l’Europe / Europa ziekenhuizen. Sjukhuset 
är tvåspråkigt och ingetdera språket, varken 
nederländska eller franska, kallas för minori-
tetsspråk. I praktiken är sjukhuset trespråkigt, 
då vård även ges på engelska.  Besöket gav 
en insikt i hur man ser på flerspråkighet 
och konkreta tips om hur man på sjukhuset 
stöder språkinlärning och att man starkt 
satsar på personalens språkkunskaper. Besök 
gjordes även till St. Nikolaus sjukhus i Eupen. 
I Eupen är huvudspråket tyska, men alla 
officiella handlingar finns på både tyska och 
franska. Minoritetsspråket franska är väl 
skyddat och den enskilda klienten kan alltid 
få dokument och service på sitt eget språk.

Studieresan gav god grund för planeringen 
av det seminarium om social- och hälsovård 
på minoritetsspråk eller mindre talade språk 
som Folktinget kommer att ordna tillsam-
mans med Network to Promote Linguistic 
Diversity hösten 2023 på Hanaholmen i Esbo.
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INFORMATION

Folktingets webbplats folktinget.fi är plattfor-
men där allt innehåll och all kommunikation 
publiceras. Folktinget skrev 42 aktualitetsar-
tiklar under året. Folktinget har även satsat 
mera på videoproduktion för sociala medier 
med verktyget Storykit. På Facebook har 
Folktinget 2 400 följare, på Instagram 990 
följare och på Twitter 1 120 följare. Folktinget 
använder Youtube för publicering av kam-
panjvideor. Folktinget sänder pressmed-
delanden per e-post och håller kontakt med 
medier på regelbunden basis. Under året har 
Folktinget även skickat ut fyra nyhetsbrev. 
På Folktingets webbplats finns informations-
videor på finlandssvenskt teckenspråk och 
lättläst material om Folktinget. 

Mediesynlighet och 
pressmeddelanden

Pressmeddelanden

5.5  Folktinget samlas till session 
7.5  Folktinget har tagit fram en 

strategi för verksamheten
20.6  Påskynda åtgärderna för att 

stärka svenskundervisningen
21.6  Folktinget starkt framme på 

Suomiareena 
28.9  De finlandssvenska integrations-

dagarna 26−27.9.2022
27.10  Svenska veckan och Svenska 

dagen närmar sig!
4.11  Folktingets förtjänstmedalj i 

silver och brons 2022
6.11  Prisregn på Svenska dagen
16.11  Svenska språket bör prioriteras 

i inrikesministeriets reform av 
utbildningen inom räddningsvä-
sendet och nödcentralsverksam-
heten

30.11  Folktinget förutsätter flera tim-
mar svenskundervisning i åk 7–9 

8.12  De språkliga rättigheterna ska 
tryggas i offentliga digitala tjäns-
ter

Övrigt 
7.5  Artikel i HBL: Folktingets ordfö-

rande kritisk till att ministerier 
glömmer bort svenskan

16.9  Insändare i HBL: Svenskspråkiga 
elever bör erbjudas skolhälsovård 
på sitt eget språk

4.10  Artikel i HBL: Inga betyg i 
svenska? Folktinget och SFP ger 
tummen ned till HBL:s chefredak-
törs förslag 

5.10  Intervju i Yle Vega om nomine-
ringen till Årets klimathöjare

15.10  Intervju i Yle Vega om Svenska 
dagen 
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4.11  Artikel i HBL: Svenska dagen: Dag 
Wallgren, Carl Haglund, Krista 
Siegfrids och Alexander Stubb får 
folktingspris

5.11  Artikel på Svenska Yle: Fira 
svenska dagen i direktsändning 
med oss!

6.11  Artikel i HBL: Årets klimathöjare 
rörs till tårar av Modersmålets 
sång – ”Jag kan orden utantill”

6.11  Artikel i HBL: Anna-Lena Laurén 
får Folktingets samvetspris: ”Är 
speciellt glad över prismotive-
ringen”

12.12  Artikel i HBL: Språkmyndighet 
ryter till: Lättfattligt språk borde 
få en lag

Samarbeten och arbetsgrupper

Folktinget samarbetar med många organisa-
tioner och aktörer: Finlands riksdag, regering 
och ministerier, särskilt justitieministeriet, 
inrikesministeriet, social- och hälsovårds-
ministeriet, undervisnings- och kulturmi-
nisteriet samt finansministeriet, partier och 
riksdagsgrupper. Ålands landskapsregering, 
Åland 100, tvåspråkiga kommuners och väl-
färdsområdens beslutsfattare och tjänstemän, 
myndigheter så som polisförvaltningen, 
nödcentralsverksamheten och räddnings-
väsendet. Diskrimineringsombudsmannen, 
justitieombudsmannens kansli, justitieminis-
teriets avdelning för demokrati och offentlig 
rätt vid statsrådets kansli. Delegationen 
för språkärenden vid justitieministeriet, 
Nationalspråksnätverket vid justitieminis-
teriet, Delegationen för likabehandlings-
ärenden, Digi i vardagen-delegationen vid 
finansministeriet, Utvecklingsprogrammet 
Utbildning för alla vid undervisnings- och 
kulturministeriet, Utvecklingsprogram-
met Rätt att kunna vid undervisnings- och 
kulturministeriet, Delegationen för statens 
skolhem och fängelsets familjeavdelning, 
svenska sektionen, Arbetsgruppen för 
beredning och samordning av regeringens 
handlingsprogram för bekämpning av rasism 
och diskriminering och för främjande av goda 
relationer mellan olika befolkningsgrupper, 
Referensgruppsnätverket för verkställandet 
av social- och hälsovårds och räddnings-
områdesreformen, Landsbygdspolitiska 
delegationen vid jord- och skogsbruksminis-
teriet, Kommunförbundets svenska enhet, 
Samarbetsförbundet kring funktionshinder 
(SAMS), Det finlandssvenska kompetens-
centret inom det sociala området (FSKC), 

Intresseorganisationen för svenskspråkiga 
personer med intellektuell funktionsnedsätt-
ning i Finland FDUV, SOSTE (Finlands social 
och hälsa rf), MIELI Psykisk Hälsa Finland 
rf, Kårkulla samkommun, Folkhälsan, sjuk-
vårdsdistrikt och minoritetsspråksnämnder, 
nationalspråksnämnder, VPS-arbetsgruppen 
(Vård på svenska), Svenska nätverket 
för barn-, ungdoms- och familjetjänster. 
Utbildningsstyrelsen, Finlands Svenska Lärar-
förbund, Svensklärarna i Finland, Förbundet 
för den offentliga sektorn och välfärdsom-
rådena (JHL), Institutet för hälsa och välfärd 
(THL), läroinrättningar, högskolor. Svenska 
kulturfonden, Svenska litteratursällskapet i 
Finland, Svenska folkskolans vänner, Stiftel-
sen Brita Maria Renlunds minne, Föreningen 
Konstsamfundet, Stiftelsen Tre Smeder, 
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Sparbanksstiftelsen Esbo-Grankulla, Svenska 
Kulturfonden i Björneborg och andra fonder 
och stiftelser. Ruotsinsuomalaisten Keskus-
liitto, Finlandssvenskarnas riksförbund i Sve-
rige, Sverigefinska delegationen, Network to 
Promote Linguistic Diversity (NPLD), Federal 
Union of European Nationalities (FUEN), Fin-
lands ambassad i Sverige, Sveriges ambassad i 
Finland, Påverkansgruppen inom integration, 
Bildningsalliansen rf, Finlands bästa översät-
tarnätverk, Luckorna, Svenska veckan-
orterna, Språkambassadörerna, Svenska nu, 
Språköarna, Svenska Yle, de finlandssvenska 
mediehusen, Parad Media, MTV, Webbhuset, 
Tredje sektorns informatörer, Tankesmedjan 
Magma, Agenda, Sydkustens landskapsför-
bund, Nordisk kulturkontakt, Hanaholmen 
– kulturcentrum för Sverige och Finland, 
Sellosalen i Esbo.
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EKONOMI

Räkenskapsperioden uppvisar ett överskott på 5 363 euro. Folktingets viktigaste finansie-
ringskälla är det statsbidrag som staten beviljar för Folktingets lagstadgade verksamhet. Det 
beviljade anslaget var 773 000 euro. Därtill har de tvåspråkiga kommunerna bidragit med 9 971 
euro. Folktingets garanter har stött Folktinget med 30 000 euro. 

Folktinget erhöll sammanlagt 260 000 euro i allmänt stöd för verksamheten och 220 000 euro 
i projektbidrag av fonder och stiftelser. Projektbidragen har riktats till Svenska veckan, Suo-
miareena, poddserien om samernas språk och kultur, integrationsdagarna och Svenska dagen. 
Stöd har mottagits av Svenska kulturfonden, Föreningen Konstsamfundet, Stiftelsen Brita Maria 
Renlunds minne, Stiftelsen Tre Smeder, Svenska Litteratursällskapet i Finland och Sparbanks-
stiftelsen i Esbo Grankulla. 

De största kostnaderna består av personalens löner och bikostnader, sammanlagt 567 379 euro. 
Folktingspersonalen har bestått av 9 personer. Den ordinarie verksamhetens näst största utgift 
är hyreskostnaderna för kansliutrymmet på Snellmansgatan 13. Årshyran uppgick till 96 538 
euro. 

Den televiserade Svenska dagen-festen är ett stort projekt som Folktinget förverkligar tillsam-
mans med Svenska Yle och Parad Media. Inför Svenska dagen ordnar Folktinget också traditio-
nellt en mottagning för samarbetsparter. Kostnaderna för mottagningen och Svenska dagen-
festen uppgick sammanlagt till 85 062 euro. Svenska veckan är en annan årligen återkommande 
händelse. Kostnaden för program och artister under Svenska veckan var 95 757 euro.

Effekterna av den växande inflationen, som allmänt påverkar Finlands ekonomi, märktes mot 
slutet av året genom meddelanden om att hyror och serviceavgifter stiger. 

Balansräkningen uppvisar tillgångar på 231 560 euro. 

Folktingets långfristiga skulder består av ett lån av Folktingets garanter.  Summan är 21 900 
euro och är en betalning för Folktingets hyresgaranti.
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REVISIONSBERÄTTELSE
Till sessionen för Svenska Finlands folkting

Uttalande
Vi har utfört en revision av bokslutet för Svenska Finlands 
Folkting (FO-nummer 0281265-1) för räkenskapsperioden 
1.1–31.12.2022. Bokslutet omfattar balansräkning, resultat-
räkning och noter till bokslutet.

Enligt vår uppfattning ger bokslutet en rättvisande bild 
av folktingets ekonomiska ställning samt av resultatet av 
dess verksamhet i enlighet med i Finland ikraftvarande 
bestämmelser gällande upprättande av bokslut och det 
uppfyller de lagstadgade kraven.

Grund för uttalandet
Vi har utfört vår revision i enlighet med god revisionssed i 
Finland. Vårt ansvar enligt god revisionssed beskrivs när-
mare i avsnittet Revisorns ansvar för revisionen av bok-
slutet. Vi är oberoende i förhållande till folktinget enligt 
de etiska kraven i Finland som gäller den av oss utförda 
revisionen och vi har i övrigt fullgjort vårt yrkesetiska 
ansvar enligt dessa. Vi anser att de revisionsbevis vi har 
inhämtat är tillräckliga och ändamålsenliga som grund för 
våra uttalanden.

Styrelsens och folktingssekreterarens ansvar 
för bokslutet
Styrelsen och folktingssekreteraren ansvarar för upprät-
tandet av bokslutet och för att bokslutet ger en rättvisande 
bild i enlighet med i Finland ikraftvarande bestämmel-
ser gällande upprättande av bokslut samt uppfyller de 
lagstadgade kraven. Styrelsen och folktingssekreteraren 
ansvarar även för den interna kontroll som de bedömer är 
nödvändig för att upprätta ett bokslut som inte innehåller 
några väsentliga felaktigheter, vare sig dessa beror på 
oegentligheter eller på misstag.

Vid upprättandet av bokslutet ansvarar styrelsen och 
folktingssekreteraren för bedömningen av folktingets 
förmåga att fortsätta verksamheten. De upplyser, när så är 
tillämpligt, om förhållanden som kan påverka förmågan 
att fortsätta verksamheten och att använda antagandet om 
fortsatt drift. Antagandet om fortsatt drift tillämpas dock 
inte om man avser att likvidera folktinget upphöra med 
verksamheten eller inte har något realistiskt alternativ till 
att göra något av detta.

Revisorns ansvar för revisionen av bokslutet
Våra mål är att uppnå en rimlig grad av säkerhet om hu-
ruvida bokslutet som helhet innehåller några väsentliga 
felaktigheter, vare sig dessa beror på oegentligheter eller 
på misstag, och att lämna en revisionsberättelse som 
innehåller våra uttalanden. Rimlig säkerhet är en hög grad 
av säkerhet, men är ingen garanti för att en revision som 
utförs enligt god revisionssed alltid kommer att upptäcka 
en väsentlig felaktighet om en sådan finns. Felaktigheter 
kan uppstå på grund av oegentligheter eller misstag och 
anses vara väsentliga om de enskilt eller tillsammans 
rimligen kan förväntas påverka de ekonomiska beslut som 
användare fattar med grund i bokslutet.

Som del av en revision enligt god revisionssed använder 
vi professionellt omdöme och har en professionellt skep-
tisk inställning under hela revisionen. Dessutom:
• Identifierar och bedömer vi riskerna för väsentliga 

felaktigheter i bokslutet, vare sig dessa beror på 
oegentligheter eller på misstag, utformar och utför 
granskningsåtgärder bland annat utifrån dessa risker 
och inhämtar revisionsbevis som är tillräckliga och 
ändamålsenliga för att utgöra en grund för våra ut-
talanden. Risken för att inte upptäcka en väsentlig 
felaktighet till följd av oegentligheter är högre än för en 
väsentlig felaktighet som beror på misstag, eftersom 
oegentligheter kan innefatta agerande i maskopi, 
förfalskning, avsiktliga utelämnanden, felaktig infor-
mation eller åsidosättande av intern kontroll.

• Skaffar vi oss en förståelse av den del av folktingets 
interna kontroll som har betydelse för vår revision för 
att utforma granskningsåtgärder som är lämpliga med 
hänsyn till omständigheterna, men inte för att uttala 
oss om effektiviteten i den interna kontrollen.

• Utvärderar vi lämpligheten i de redovisningsprinciper 
som används och rimligheten i ledningens uppskatt-
ningar i redovisningen och tillhörande upplysningar.

• Drar vi en slutsats om lämpligheten i att styrelsen 
använder antagandet om fortsatt drift vid upprät-
tandet av bokslutet. Vi drar också en slutsats, med 
grund i de inhämtade revisionsbevisen, om huruvida 
det finns någon väsentlig osäkerhetsfaktor som avser 
sådana händelser eller förhållanden som kan leda till 
betydande tvivel om folktingets förmåga att fortsätta 
verksamheten. Om vi drar slutsatsen att det finns en 
väsentlig osäkerhetsfaktor, måste vi i revisionsberät-
telsen fästa uppmärksamheten på upplysningarna i 
bokslutet om den väsentliga osäkerhetsfaktorn eller, 
om sådana upplysningar är otillräckliga, modifiera 
uttalandet om bokslutet. Våra slutsatser baseras på 
de revisionsbevis som inhämtas fram till datumet för 
revisionsberättelsen. Dock kan framtida händelser 
eller förhållanden göra att ett folkting inte längre kan 
fortsätta verksamheten.

• Utvärderar vi den övergripande presentationen, 
strukturen och innehållet i bokslutet, däribland 
upplysningarna, och om bokslutet återger de underlig-
gande transaktionerna och händelserna på ett sätt som 
ger en rättvisande bild.

Vi kommunicerar med dem som har ansvar för folktingets 
styrning avseende, bland annat, revisionens planerade 
omfattning och inriktning samt tidpunkten för den, samt 
betydelsefulla iakttagelser under revisionen, däribland 
eventuella betydande brister i den interna kontrollen som 
vi identifierat under revisionen.

Helsingfors den 23 mars 2023
Martin Slotte, GR, OFGR
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RESULTATRÄKNING

RESULTATRÄKNING 1.1 - 31.12.2022 1.1 - 31.12.2021

ORDINARIE VERKSAMHET 
Intäkter 244	118,27 221	986,65

Kostnader 

 Personalkostnader -684	925,14 -629	822,14

 Avskrivningar -6	640,18 -8	853,57

 Ordinarie	verksamhetens	kostnader -619	368,40 -592	451,52

  -1 310 933,72 -1 231 127,23

Ordinarie	verksamhetens	underskott -1	066	815,45 -1	009	140,58

Investerings-och	finansieringsverksamhet 

 Kostnader -792,80 -646,67

  -792,80 -646,67

RESULTAT AV DEN  
EGENTLIGA VERKSAMHETEN -1 067 608,25 -1 009 787,25

Allmänna	bidrag 

 Intäkter 1	072	971,00 1	009	862,57

  1	072	971,00 1	009	862,57

RÄKENSKAPSPERIODENS ÖVERSKOTT 5 362,75 75,32
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BALANSRÄKNING

BALANSRÄKNING 31.12.2022 31.12.2021

AKTIVA

BESTÅENDE	AKTIVA 

 Materiella	tillgångar 19	920,58 26	560,76

BESTÅENDE AKTIVA TOTALT 19 920,58 26 560,76

RÖRLIGA	AKTIVA 

Kortfristiga	fordringar 

 Kundfordringar 485,00 613,00

 Övriga	fordringar 30	009,64 47	709,64

 Resultatregleringar 25	458,71 22	987,89

Finansiella	värdepapper 100,00 100,00

Kassa	och	banktillgodohavanden 155	586,31 162	429,96

RÖRLIGA AKTIVA TOTALT 211 639,66 233 840,49

AKTIVA TOTALT 231 560,24 260 401,25

PASSIVA 

EGET	KAPITAL 

Fria	fonder 

 Balanserad	vinst	från	 

 tidigare	räkenskapsperioder 25	459,90 25	384,58

 Räkenskapsperiodens	vinst 5	362,75 75,32

EGET KAPITAL TOTALT 30 822,65 25 459,90

FRÄMMANDE	KAPITAL 

Långfristigt 

 Övrigt	långfristigt	främmande	kapital 21	900,00 21	900,00

Kortfristigt 

 Skulder	till	leverantörer 36	474,36 31	473,99

 Övriga	skulder 13	818,24 15	810,91

 Resultatregleringar 128	544,99 165	756,45

FRÄMMANDE KAPITAL TOTALT 200 737,59 234 941,35

PASSIVA TOTALT 231 560,24 260 401,25
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ANSTÄLLDA, FÖRTROENDEVALDA 
OCH ARBETSGRUPPER

Anställda 

Christina Gestrin, folktingssekreterare 
Camilla Grundström, biträdande folktingssekreterare
Kristina Beijar, sakkunnig i förvaltningsärenden
Stina Heikkilä, ansvarig för kommunikation och evenemang, tjänstledig från den 14 mars, avgick den 3 
oktober 
Johan Lindholm, ansvarig för kommunikation och evenemang, vikarierade Stina Heikkilä från den 11 
april till den 6 oktober, fast anställd den 7 oktober
Anna Jungner-Nordgren, sakkunnig i nordiska och internationella ärenden
Christine Kotzev, jurist, specialsakkunnig i social- och hälsovårdsärenden
Christina Kroll, kanslist
Maria Larma, projektledare
Stephanie Lindberg, språkskyddssekreterare
Johanna Lindholm, jurist, specialsakkunnig i social- och hälsovårdsärenden, tjänstledig under året

Folktingets adress är Snellmansgatan 13 A, 00170 Helsingfors. Övriga kontaktuppgifter är tfn 09-6844 
250, e-post folktinget@folktinget.fi och webbplats folktinget.fi. 

Vi överräckte 
Folktingets 
förtjänstmedalj till 
fotbollsspelaren 
Tim Sparv i 
samband med 
personalens 
rekreationsdag 
under våren. 
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Svenska översättningsbyrån Ab

Svenska översättningsbyrån Ab översätter texter från finska och engelska till svenska och från svenska 
till finska. Byrån är specialiserad på översättningar av krävande myndighetstexter och andra facktex-
ter. De största kunderna under året var myndigheter och organisationer, men bland uppdragsgivarna 
fanns också företag och privatpersoner. Styrelsen bestod av Sandra Bergqvist (ordf.), Jan Rosqvist och 
Christina Gestrin. Folktingssekreteraren verkade som byråns verkställande direktör. Som övertrans-
lator verkade Frida Ahtokari-Lummi. Verksamheten sysselsatte cirka 25 frilansöversättare. Byrån 
delar utrymmen med Folktinget. Byråns kontaktuppgifter: tfn 09-6844 288, e-post oversattningar@
folktinget.fi, webbplats oversattningsbyran.fi.

Svenska Finlands folktings garanter r.f.  

Svenska Finlands folktings garanter r.f. är en förening som bland annat understöder Folktinget ekono-
miskt. Föreningen förvaltar Finlands svenska kommunalfond och Bojan Sonntags fond.
Dess styrelse bestod under året av Stefan Svenfors (ordf.), Sandra Bergqvist, Christel von Martens, Jan 
Rosqvist (vice ordf.), Dag Wallgren, Elin Wenman och Christina Gestrin (ombudsman). 
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FOLKTINGSLEDAMÖTER  
2021–2025
Svenska folkpartiet  
i Finland r.p.

Helsingfors valkrets
Björn Månsson
Cecilia Ehrnrooth 

Nylands valkrets
Anders Adlercreutz, Kyrkslätt
Thomas Blomqvist, Raseborg
Veronica Rehn-Kivi, Grankulla
Mikaela Nylander, Borgå
Marie Bergman-Auvinen, Ingå
Anders Portin, Esbo
Kicka Lindroos, Sibbo
Linnéa Henriksson, Raseborg
Patrik Karlsson, Vanda
Thomas Rosenberg, Lovisa
Merja Laaksonen, Sjundeå
Stefan Stenberg, Grankulla
Monica Avellan, Tusby
Frida Sigfrids, Borgå

Åbolands valkrets
Anna-Karin Tötterman, Åbo
Peter Mattjus, Pargas
Britt-Mari Norrbacka, Kimitoön

Vasa valkrets
Anna-Maja Henriksson, Jakobstad
Johanna Holmäng, Pedersöre
Rasmus Mattus, Vörå
Ann-Sofi Backgren, Korsnäs
Hans Snellman, Karleby
Marit Nilsson-Väre, Vasa
Carl-Gustav Mangs, Kaskö
Anton Broända, Kronoby
Lukas Enlund, Korsholm
Anna-Lena af Hällström, Kristinestad
Mats Brandt, Nykarleby / Vasa
Markus West, Malax
Johanna Borg, Närpes
Carl-Wilhelm Stenman, Larsmo
Reinhold Klockars, Vasa
Ramieza Mahdi, Vasa
Ralf Skåtar, Nykarleby
Elin Svedman, Närpes

Övriga Finlands valkrets
Tanja Nyman, Uleåborg

Samlingspartiet r.p.

Helsingfors valkrets
Kimmo Sasi
Harry Bogomoloff
Ted Apter
Laura Rissanen
Sanna-Maria Bertell
Raine Luomanen

Nylands valkrets
Mia Heijnsbroek-Wirén, Lovisa
Michael Berner, Borgå
Roger Weintraub, Lojo
Thorolf Sjölund, Kyrkslätt
Eva Kivilaakso-Wellmann, Esbo
Roger Hafström, Raseborg

Vasa valkrets
Jessica Bårdsnes, Kristinestad
Victor Kangas, Larsmo

Övriga Finlands valkrets
Katja Isomöttönen, Jyväskylä

Finlands Socialdemokratiska 
Parti r.p.

Helsingfors valkrets
Inger Östergård
Hildur Boldt

Nylands valkrets
Johan Kvarnström, Raseborg
Anette Karlsson, Borgå
John Liljelund, Esbo

Åbolands valkrets
Ann-Mari Kulla, Kimitoön

Vasa valkrets
Anna Caldén, Nykarleby
Peter Sjökvist, Närpes
Christer Bogren, Malax

Vänsterförbundet r.p.

Åbolands valkrets
Tomy Wass, Kimitoön
Anna Funck, Åbo

De Gröna r.p.

Nylands valkrets
Katarina Alanko, Esbo

Åbolands valkrets
Pia-Maria Gardberg, Åbo

Kristdemokraterna  
i Finland r.p.

Vasa valkrets
May-Gret Axell, Vasa
Leif Tast, Malax

Landskapet Åland   
Anton Nilsson
Liz Mattsson
Jesper Josefsson
Marcus Måtar
Sara Kemetter
Wille Valve
Rainer Juslin

42 VERKSAMHETSBERÄTTELSE 2022



FOLKTINGETS BESLUTANDE 
ORGAN ÅR 2022

Styrelsen 2021−2023

Folktingets styrelse har under verksamhetsperioden bestått av 18 ledamöter  
med personliga ersättare enligt följande:

ORDFÖRANDE
Sandra Bergqvist, SFP (4)
Kjell Wennström, SFP

I VICE ORDFÖRANDE
Matilda af Hällström, Saml (1)
Kimmo Sasi, Saml (-)

II VICE ORDFÖRANDE
Johan Kvarnström, SDP (4) 
Nils-Johan Englund, SDP

MEDLEMMAR
Freja Pontán, SFP (-)
Peter Hackman, SFP (1)
Suzanne Sjöholm, SFP (4)
Petteri Kaleva, SFP
Niklas Mannfolk, SFP (3)
Solveig Halonen, SFP (1)
Elin Blomqvist-Valtonen, SFP, ersattes den 13 juni av Catharina von Schoultz, SFP (3)
Christoffer Hällfors, SFP (1)
Michael Nyberg, SFP (3)
Marie Bergman-Auvinen, SFP (-)
Catarina Silvander, SFP (3)
Antti Koivukangas, SFP (1)
Helena Boucht-Lindeman, SFP (4)
Monica Asplund, SFP
Roberth Sjöström, SFP (4)
Johanna Borg, SFP
Thorolf Sjölund, Saml (4)
Virva Wahlstedt, Saml
Michael Berner, Saml (3)
Annika Warras-Stjernvall, Saml (1) 
Anna Caldén, SDP (2) 
Carita Henriksson, SDP (-)
Anton Nilsson, Åland (3)
Wille Valve, Åland (-)
Liz Mattsson, Åland (3)
Jesper Josefsson, Åland (-)
Katarina Alanko, De Gröna (3)
Anna Funck, Vänsterförbundet (1)
May-Gret Axell, KD (4)
Pia-Maria Gardberg, De Gröna

Styrelsen sammanträdde till fyra möten under verksamhetsperioden. 
Parentesen efter namnen anger närvarostatistik.
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Styrelsens arbetsutskott 2021−2023

Under verksamhetsperioden har arbetsutskottet haft följande sammansättning:

ORDFÖRANDE
Sandra Bergqvist, SFP (3)

I VICE ORDFÖRANDE
Matilda af Hällström, Saml (4)

II VICE ORDFÖRANDE
Johan Kvarnström, SDP (3)
MEDLEMMAR
Mats Brandt, SFP (4)
Maaret Castren, Saml (2)
Patrik Karlsson, SFP (3)
Kristiina Michelsson, SFP (3)
Elin Blomqvist- Valtonen, SFP (1), ersattes den 13 juni av Catharina von Schoultz, SFP (2)
Anton Nilsson , Åland (3)

Arbetsutskottet sammanträdde till fyra möten under verksamhetsperioden. 
Parentesen efter namnen anger närvarostatistik.

Styrelsens arbetsutskott 2021−2023

Under verksamhetsperioden har arbetsutskottet haft följande sammansättning:

ORDFÖRANDE
Sandra Bergqvist, SFP (3)

I VICE ORDFÖRANDE
Matilda af Hällström, Saml (4)

II VICE ORDFÖRANDE
Johan Kvarnström, SDP (3)
MEDLEMMAR
Mats Brandt, SFP (4)
Maaret Castren, Saml (2)
Patrik Karlsson, SFP (3)
Kristiina Michelsson, SFP (3)
Elin Blomqvist- Valtonen, SFP (1), ersattes den 13 juni av Catharina von Schoultz, SFP (2)
Anton Nilsson , Åland (3)

Arbetsutskottet sammanträdde till fyra möten under verksamhetsperioden. 
Parentesen efter namnen anger närvarostatistik.
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Utskotten 2021–2023

FÖRVALTNINGSUTSKOTTET 
höll fyra möten under verksamhetsperioden.

Mats Brandt, ordförande (4), Roger Weintraub, vice ordförande (1), Ann-Sofi Backgren (3), 
Sanna-Maria Bertell (1), John Liljelund (2), Tuula Närvä (3), Maiken Poulsen Englund (2), Fredrik 
Rönnlund (3), Stefan Salonen (2), Johan Söderberg (3), Anna-Karin Tötterman (3), Ulf Stenman, 
permanent sakkunnig från Kommunförbundet, (2). Kristina Beijar var sekreterare för utskottet. 

Personliga ersättare: Marjo Österdahl (-), Alexis Vartiainen (-), Rasmus Hautala (1), Paavo 
Kähkönen (1), Mats Lagerstam (1), Jonas Heikkilä (-), Rolf Granlund (-), Bianca Gräsbeck (-), Leo 
Byskata (1), Tom Kullberg (1), Tomas Björkroth (-).

UTBILDNINGSUTSKOTTET 
höll tre möten under verksamhetsperioden.

Patrik Karlsson, ordförande (3), Eva Kivilaakso-Wellmann, vice ordförande (2), Pia Öhman (3), 
Monica Asplund (1), Peter Mattjus (2), Raija Lummi (3), Karita Blom (2), Elspeth Randelin (1), 
Kurt Hellstrand (1), Pia-Maria Gardberg (3), Ylva Gustafsson (3), Minna Lindberg, sakkunnig 
från Kommunförbundet (2), Kurt Torsell, sakkunnig från Utbildningsstyrelsen (-). Camilla 
Grundström var sekreterare för utskottet.

Personliga ersättare: Jan-Peter Nygård (-), Niklas Rönnberg (-), Christer Rosengren (-), Erika 
Silventoinen (-), Ursula Dannbom (1), Roger Hafström (-), Hildur Boldt (-), Jonathan Vik (2), 
May-Gret Axell (1), Katarina Alanko (-), Eliel Kilpelä (-).
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SOCIAL- OCH HÄLSOPOLITISKA UTSKOTTET 
höll tre möten under verksamhetsperioden.

Maaret Castrén, ordförande (3), Bengt-Johan Skullbacka (-), Eva-Maria Strömsholm (3), Märta 
Marjamäki (3), Marie Bergman-Auvinen (3), Bo Grönholm (2), Ann-Marie Kulla (2), Pernilla 
Söderlund (2), May-Gret Axell (3), Lena Sjöberg (1), Birgitta Gran (2). Marjo Österberg (1) ersatte 
Ann-Marie Kulla fr.o.m. den 18 oktober till slutet av verksamhetsperioden. Christine Kotzev var 
sekreterare för utskottet.

Personliga ersättare: Heikki Pakarinen (-), Johanna Borg (1), Sture Erickson (-), Niklas Guseff 
(-), Peter Rolin (-), Raine Luomanen (-), Sirkka-Leena Holmberg (-), Simon Påvals (1), Kurt 
Hellstrand (-), Mona Lehtonen (1), Branko Lampi (1).

KULTUR – OCH MEDIEUTSKOTTET 
höll tre möten under verksamhetsperioden. 

Kristiina Michelsson, ordförande (3), Thomas Karv (2), Kerstin Häggblom (3), Micaela Röman 
(2), Sebastian Johansson (2), Jessica Bårdsnes (2), Monika Fagerholm (2), Anita Husell-Karlström 
(3), Annika Lyytikäinen (-), Anni Teerikangas (1), Lisen Sundqvist (2). Stina Heikkilä var sekrete-
rare för utskottet fram till mars och Johan Lindholm var sekreterare för utskottet från och med 
april.

Personliga ersättare: Ted Urho (-), Elin Svedman (-), Rosanna Halttunen (1), Sten Öhman (-), 
Veera Hellman (-), Tom Blomqvist (1), Arseniy Lobanovskiy (1), Jesper Josefsson (-), Anita Vik-
Ingvesgård (-), Anna Moring (-), Benny Uhlenius (1). 
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